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Fritidsnämnden

Tid: kl. 18:00-19:45

Plats: Nacka stadshus

Gunilla Grudevall-Sten (L), ordförande
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Kallelse/föredragningslista
14 oktober 2020

Fritidsnämnden

1. Mötestider

Förslag till beslut
 
Förmöte
L, M, C, KD 14 oktober, kl 17-18, Lokal Kisumu (Östra flygeln plan 0)
S, MP, NL, V 14 oktober, kl 17-18, Lokal Eknäs (Östra flygeln plan -1)
Sammanträde

14 oktober, kl 18 .00 , Lokal Nackasalen

2. sammanträdets öppnande

Förslag till beslut
Upprop
Justering
Anmälan av extra ärenden/ övriga frågor
Anmälan av jäv

3. Arrende av idrottsmark för byggnation av två padelbanor (FRN 2020/119)

Förslag till beslut
Fritidsnämnden ställer sig positiv till att idrottsmark på fastigheten Solsidan 2:1 
arrenderas ut för uppförande av två padelbanor, under förutsättning att arrendet till 
viss del villkoras med reducerad taxa för barn och unga.

4. Förlängning av åtgärder i aktivitetsbidraget för att kompensera föreningars 
ekonomiska förlust till följd av COVID-19 (FRN 2020/54)

Förslag till beslut
Fritidsnämnden beslutar att förlänga tidigare beslut §40. Förlängningen innebär att 
höstens aktivitetsbidrag avseende perioden 2020-07-01 till 2020-12-31 baseras på 
redovisningen för genomförda aktiviteter under samma period 2019.

5. Motion – Utveckla Järlahöjdens idrottskluster utifrån idrottens behov (FRN 2020/98)

Förslag till beslut
Fritidsnämnden föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut.
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller 
intentionerna bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad.

6. Motion - Idrottssatsningar Sicklavallen (FRN 2020/91)
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Kallelse/föredragningslista
14 oktober 2020

Fritidsnämnden

Förslag till beslut
Fritidsnämnden föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut.

Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller 
intentionerna bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad.
 

7. Information angående workshop och enkätundersökning kopplat till bidrags- och 
taxeöversyn (FRN 2020/83)

Förslag till beslut
Fritidsnämnden noterar informationen kopplat till den pågående översynen av 
föreningsbidragen och de subventionerade taxorna.

8. Information om bollplaner Källtorp (FRN 2020/121)

Förslag till beslut
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet.

9. Information om Covid-läget (FRN 2020/65)

Förslag till beslut
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet.

10. Övriga frågor

11. Redovisning Delegationsbeslut

12. Redovisning Inkomna handlingar

Förslag till beslut
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet.
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2020-09-18

TJÄNSTESKRIVELSE
Dnr FRN 2020/119

Postadress Besöksadress Telefon E-post sms webB Org.nummer

Nacka kommun, 131 81 Nacka Stadshuset, Granitvägen 15 08-718 80 00 info@nacka.se 716 80 www.nacka.se 212000-0167

Arrende av idrottsmark för byggnation av två 
padelbanor

Förslag till beslut
Fritidsnämnden ställer sig positiv till att idrottsmark på fastigheten Solsidan 2:1 
arrenderas ut för uppförande av två padelbanor, under förutsättning att arrendet till viss 
del villkoras med reducerad taxa för barn och unga. 

Sammanfattning av ärendet
Företaget Strömma Handel AB har lämnat en förfrågan avseende ett arrende av 
idrottsmark för byggnation av två padelbanor i Saltsjöbaden 

Allmänheten kommer, mot en avgift/taxa, kunna boka tider för spel på padelbanorna. 

Padel är en växande idrott som attraherar utövare i olika åldrar. Ett ökat utbud av 
padelbanor skapar utökade möjligheter för vuxna, barn och unga att spela padel i 
kommunen. 

Ärendet
Företaget Strömma handel AB har inkommit med en förfrågan gällande arrende av 
idrottsmark i Saltjsjöbaden på fastigheten Solsidan 2:1. Företaget avser arrendera mark 
för byggnation av två padelbanor. Arrendatorn ansvarar, via reglering i arrendet, för all 
byggnation, skötsel och drift och all administration gällande tillstånd som tillexempel 
bygglov. Arrendet reglerar även längden för arrendet, ansvarsfrågor, reklam och 
arrendets avgift. 

Företaget kommer upplåta padelbanorna för spel till allmänheten. En taxa/avgift 
tillkommer för spel på banorna. Bokning av tider kommer ske via ett externt 
bokningssystem som företaget tillhandahåller

Padel och padelbana 
Padel är en racketsport som kan ses som en blandning mellan tennis och squach. Padel 
spelas på en plan med två planhalvor avskilda med ett nät. En vanlig padelbana har 
måtten 10x20 meter och omges av glasväggar baktill och galler/glasväggar vid sidorna. 

Enhetens bedömning
Kultur- och fritidsenheten bedömer att det är positivt att det anläggs padelbanor i 
kommunen. Padel är en växande idrott och attraherar utövare i olika åldrar. Enheten 

Fritidsnämnden 
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anser att förslag till beslut går i linje med Nackas styrmodell. Fritidsnämndens 
prioriterade målgrupp är barn och unga 7–20 år. Vid ett arrende av idrottsmark bör 
målgruppens aktiviteter främjas genom att det avsätts tider med reducerad taxa för barn 
och unga. 

Ekonomiska konsekvenser
Förslag till beslut innebär inga ekonomiska konsekvenser för fritidsnämnden. 

Konsekvenser för barn
Förslag till beslut innebär en utökad möjlighet för barn och unga att utöva idrotten padel 
utomhus.

Cortina Lange Elin Brandefalk 
Enhetschef Utvecklingsledare
Kultur-och fritidsenheten Kultur- och fritidsenheten
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aktivitetsbidraget för att 
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TJÄNSTESKRIVELSE
Dnr FRN 2020/54

Postadress Besöksadress Telefon E-post sms webB Org.nummer

Nacka kommun, 131 81 Nacka Stadshuset, Granitvägen 15 08-718 80 00 info@nacka.se 716 80 www.nacka.se 212000-0167

Förlängning av åtgärder i aktivitetsbidraget för att 
kompensera föreningars ekonomiska förlust till följd 
av COVID-19

Förslag till beslut
Fritidsnämnden beslutar att förlänga tidigare beslut §40. Förlängningen innebär att 
höstens aktivitetsbidrag avseende perioden 2020-07-01 till 2020-12-31 baseras på 
redovisningen för genomförda aktiviteter under samma period 2019.

Sammanfattning av ärendet
De ekonomiska konsekvenserna av Coronavirusets utbredning slår fortsatt hårt mot 
föreningslivet. För att minska de ekonomiska effekterna av inställda aktiviteter för 
föreningarna föreslås därför utbetalningarna av aktivitetsbidragen även denna period 
baseras på redovisningen för samma period föregående år.

Ärendet
De ekonomiska konsekvenserna av Coronavirusets utbredning slår hårt mot 
föreningslivet. Föreningar tvingas ställa in planerad verksamhet såsom cuper och 
arrangemang och förlorar därmed intäkter. En möjlig konsekvens av uteblivna intäkter 
för föreningar är begränsade möjligheter till en aktiv fritid för boende i Nacka. 

För att minska de ekonomiska effekterna av inställda aktiviteter för föreningarna 
baserades utbetalningarna av vårens aktivitetsbidrag på redovisningen för samma period 
för föregående år. Då effekterna kvarstår föreslås därför att även utbetalningarna av 
höstens aktivitetsbidrag baseras på redovisningen för samma period föregående år. 

Aktivitetsbidrag för hösten 2020 söks under perioden 1 januari - 25 februari 2021. 
Föreningarna ska fortsätta registrera närvaro och aktiviteter som vanligt för hösten 2020. 
Mer information angående ansökningsproceduren kommuniceras till föreningarna när 
ansökningsperioden för höstens aktiviteter närmar sig. Om en förening inte ansökte om 
bidrag för hösten 2019 hanteras bidragen som vanligt för genomförda aktiviteter hösten 
2020. De föreningar som har haft fler aktiviteter trots pandemin kommer inte att förlora 
något. Om en förening haft fler sammankomster hösten 2020 än hösten 2019 ska kultur- 
och fritidsenheten kontaktas.

Fritidsnämnden
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Ekonomiska konsekvenser
Budget för aktivitetsbidraget år 2021 är delvis baserad på utbetalda aktivitetsbidrag för 
2019. Beslutet att basera utbetalningarna för 2020 på 2019 års underlag ryms därför 
inom befintlig budget. En eventuell konsekvens skulle kunna bli att utbetalat belopp kan 
stiga marginellt till följd av att ett flertal föreningar har haft fler sammankomster men 
även det bedöms rymmas inom befintlig budget. 

Konsekvenser för barn
Föreningarna som årligen erhåller aktivitetsbidraget bedriver en omfattande barn- och 
ungdomsverksamhet. Om ett flertal av dessa föreningar går i konkurs skulle det få stora 
negativa konsekvenser för föreningslivet och därmed också för många barn och unga 
runtom i Nacka. Enheten anser att föreslagen åtgärd bidrar till att begränsa de negativa 
konsekvenserna för barns och ungas fritid. 

Cortina Lange Henrik Ivarsson
Enhetschef Utvecklingsledare
Kultur- och fritidsenheten Kultur- och fritidsenheten
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TJÄNSTESKRIVELSE
Dnr FRN 2020/98

Postadress Besöksadress Telefon E-post sms webB Org.nummer

Nacka kommun, 131 81 Nacka Stadshuset, Granitvägen 15 08-718 80 00 info@nacka.se 716 80 www.nacka.se 212000-0167

Motion – Utveckla Järlahöjdens idrottskluster utifrån 
idrottens behov
Inkom den 15 juni av Mikael Carlsson, Lina Olsson, Yusie Rundkvist 
Chou m.fl  

Förslag till beslut
Fritidsnämnden föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut.
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad.

Sammanfattning av ärendet
Motionären föreslår kommunen att göra en noggrann lokaliseringsanalys utifrån 
befolkningsutvecklingen på Sicklaön och speciellt de centrala delarna och utifrån en 
sådan analys prioritera idrottens behov av planer och anläggningar på Järlahöjden nära 
barn och ungdomar.
Kultur och fritidsenhetens bedömning är att fritidsnämndens antagna aktualiserade 
kapacitetsrapport gällande idrottsanläggningar tillsammans med det fortsatta 
utvecklingsarbete som görs inom exploateringsprojektet Järlahöjden motsvarar förslaget 
i motionen.  

Förslagen i motionen
Att göra en noggrann lokaliseringsanalys utifrån befolkningsutvecklingen på Sicklaön 
och speciellt de centrala delarna och utifrån en sådan analys prioritera idrottens behov av 
planer och anläggningar på Järlahöjden nära barn och ungdomar.

Tidigare beslut 
Kommunstyrelsen fattade ett inriktningsbeslut för planering och genomförande av en ny 
stadsbyggnadsstruktur på Järlahöjden den 27 november 2017, § 320. I 
inriktningsbeslutet fastställs att alla befintliga idrottsanläggningar ska finnas kvar i 
området med undantag för en 11-spelar plan som istället föreslås bli en 7-spelarplan 
samt att en ishall flyttas till en annan kommundel. Inriktningsbeslutet kompletterades 
senare med ett ordförandeinitiativ i kommunstyrelsen den 27 augusti 2018, § 249, där 
det beslutas att pröva möjligheten att inrymma ytterligare en 11-spelarplan. 
Fritidsnämnden antog den 12 juni 2019, §53, en aktualiserad kapacitetsrapport gällande 
idrottsanläggningar där beslutade och planerade idrottsanläggningar redovisas. 
Den 30 mars 2020, §86, beslutade kommunstyrelsen om en genomförandeplan för 
stadsutvecklingen på västra Sicklaön grundad på de två tidigare inriktningsbesluten.

Fritidsnämnden
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Enhetens utredning och bedömning
Järlahöjden ingår i stadsutvecklingsprojektet Centrala Nacka och rymmer idag två stora 
bollhallar varav en med fast läktare och en med en utfällbar läktare, två mindre 
gymnastiksalar, ett litet gym, en liten judohall samt en simhall. Vidare finns även en 
ishall och en isrink i ett provisoriskt tält samt en skatepark. Dessutom finns en mindre, 
modern friidrottsanläggning för skolidrott och två 11-spelarplaner, varav en är ett 
fotbollstält som medger spel året runt.

Fritidsnämnden har en antagen aktualiserad kapacitetsrapport gällande 
idrottsanläggningar där beslutade och planerade idrottsanläggningar redovisas.12 juni 
2019, §53. Rapporten uppdateras löpande för att takta med Nackas befolkningsprognos 
och ligger till grund för de förslag på nya idrottsanläggningar som fritidsnämnden 
föreslår. 

Enligt de gällande inriktningsbesluten och genomförandeplanen kommer alla befintliga 
idrottsanläggningar finns kvar i området med undantag för en ishall som föreslås flyttas 
till en annan kommundel och en 11-spelarplan som föreslås bli en 7-spelarplan och med 
tillägget att pröva möjligheten att inrymma ytterligare en 11-spelarplan, det vill säga 
totalt två 11-spelarplaner och en 7-spelarplan. De befintliga idrottsanläggningarna ska 
vara i drift tills det finns ersättningsanläggningar.

Dialog med föreningar med verksamhet i ishallarna visade att förslaget att ha två ishallar 
på olika platser på Sicklaön är sämre för deras verksamhet än två ishallar på samma 
ställe. De två ishallarna på Järlahöjden planeras därför att flyttas till Ektorpsvägen där 
den föreslagna detaljplanen medger möjlighet för två ishallar bredvid varandra, en ny 
tennishall inrymmande 6 tennisbanor och 3 padelbanor samt parkering. 

Kommunen har dragit ner på byggtakten som en anpassning till tunnelbanans förändrade 
tidplan, inbromsningen på bostadsmarknaden och regionens befolkningsprognos. 
Arbetet med att utveckla hur området kring Järlahöjden ska utformas fortsätter enligt 
gällande beslut, men i ett annat tempo och ibland i en annan ordning. 

Under 2019 och 2020 har kapaciteten gällande idrottsanläggningar på Sicklaön ökat. Två 
5-spelarplaner med konstgräs på taket på Rusta-huset har tillkommit och två 5-
spelarplaner, en med konstgräs och en grusplan har tillgängliggjorts för föreningslivet 
måndag till torsdag. Skuru IP har gått från att vara en naturgräsplan till att bli en 
konstgräsplan vilket ger planen betydligt fler nyttjandetimmar. Kommunen har även hyrt 
in och upplåtit tider för föreningslivet i den provisoriska sporthallen på Kvarnholmen. 
En beach-volleybollplan har anlagts i Hästhagen och upplåts till föreningslivet två dagar 
i veckan.    
    
Kultur- och fritidsnämndens bedömning är att fritidsnämndens antagna aktualiserade 
kapacitetsrapport gällande idrottsanläggningar med årliga uppdateringar som görs 
tillsammans med det pågående arbete som görs inom exploateringsprojektet Järlahöjden 
motsvarar förslaget i motionen.  
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Ekonomiska konsekvenser
Förslag till beslut innebär inga ekonomiska konsekvenser.

Konsekvenser för barn
Förslag till beslut innebär inga konsekvenser för barn och unga.

Handlingar i ärendet
Motion den 15 juni av Mikael Carlsson, Lina Olsson, Yusie Rundkvist Chou m.fl  

Cortina Lange Anna Kristiansson
Enhetschef Utvecklingsledare  
Kultur- och fritidsenheten Kultur- och fritidsenheten
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  2020-06-15 

Granitvägen 15, 131 81 Nacka           www.nackalistan.se 
info@nackalistan.se                                     Bg: 5640-0708 /org.nr: 802435-9716   

Motion till kommunfullmäktige  
 

Utveckla Järlahöjdens idrottskluster utifrån idrottens behov! 

De planer som finns på att bebygga Järlahöjden med bostäder är nu vilande i avvaktan på ett mer 
gynnsamt läge för bebyggelse av Nacka stad. Det innebär att kommunen har fått ett rådrum för att 
tänka nytt.  

Kommunen planerar för att fördubbla befolkningen på Sicklaön fram till 2040. Analyser visar att 
behovet av planer och anläggningar för idrott är stort på Sicklaön och särskilt dess centrala delar. 
Därför ges det nu tid till att prioritera den kommunala marken på Järlahöjden till detta och utveckla   
idrottsklustret på Järlahöjden för att möta de ökande behoven och närheten till idrott för barn och 
ungdomar.     

Järlahöjden har dessutom ett fantastiskt läge nära stora skolor, kommunikationer, handel och service  
och är en perfekt mötesplats för alla åldrar och för många idrotter. Läget är också mycket bra för att 
undvika situationer som den vid Boovallen.  

Nackalistan föreslår kommunfullmäktige att besluta:  

• Att göra en noggrann lokaliseringsanalys utifrån befolkningsutvecklingen på Sicklaön och 
speciellt de centrala delarna och utifrån en sådan analys prioritera idrottens behov av  planer 
och anläggningar på Järlahöjden nära barn och ungdomar. 

 

Nackalistan   2020-06-15  

 

Mikael Carlsson                        Lina Olsson                         Yusie Rundkvist Chou 

 

Lamin Jatta Modigh  
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TJÄNSTESKRIVELSE
Dnr FRN 2020/91

Postadress Besöksadress Telefon E-post sms webB Org.nummer

Nacka kommun, 131 81 Nacka Stadshuset, Granitvägen 15 08-718 80 00 info@nacka.se 716 80 www.nacka.se 212000-0167

Motion - Idrottssatsningar Sicklavallen
Inkom den 18 maj av Ella Tegsten, Khashayar Farmanbar och Helena 
Westerling (s)

Förslag till beslut
Fritidsnämnden föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut.

Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad.

Sammanfattning av ärendet
Motionärerna föreslår att Nacka kommun ska utreda möjligheterna att i Sickla tillskapa 
en 11-spelarplan, två idrottshallar av handbollsmått samt möjlighet att förlägga en 7-
spelarplan på taket. 
Kommunstyrelsen har återremitterat ärendet kring området Sickla skolområde för att det 
ska samordnas med stadsbyggnadsprojeket Sydvästra Plania. Detta för att klargöra hur 
tillgången till idrottsanläggningar på västra Sicklaön kommer att se ut samt med ett 
tilläggsuppdrag om att redovisa konsekvenserna av att tillskapa ytterligare en 
fotbollsplan i området. 
Kultur- och fritidsnämnden bedömer därför att det pågår ett arbete som uppfyller 
intentionen i motionen.

Förslagen i motionen
Motionärerna föreslår att Nacka kommun ska utreda möjligheterna att i Sickla tillskapa 
en 11-spelarplan, två idrottshallar av handbollsmått samt möjlighet att förlägga en 7-
spelarplan på taket. 

Tidigare beslut
Området Sydvästra Plania är ett stadsbyggnadsprojekt under utveckling. I området finns 
idag bland annat en skola F-6, en tillfällig förskolepaviljong, en gymnastikhall och en 
bollplan för spel 7mot7. En startpromemoria för stadsbyggnadsprojekt och
detaljplan för området är antagen. KFKS 2015/372. En plan- och volymstudie har tagits 
fram, som detaljplaneförslaget ska baseras på. I volymstudien föreslås bebyggelse 
bestående av fyra bostadskvarter och en ny skola med en delvis nedgrävd gymnastikhall 
med bollplan på taket.

I samband med framtagandet av systemhandlingar för området Sickla skolområde 
återemitterade Kommunstyrelsen ärendet med följande motivering: 
Parallellt med projekteringen för en ny skola pågår ett detaljplanearbete för skolan, 
idrottsanläggningar och nya bostadskvarter. Ett förslag till detaljplan väntas ställas ut för 

Fritidsnämnden

Sida 16 av 96



2 (2)

granskning Q3 2019. Ärendena behöver samordnas. I det vidare arbetet behöver man 
klargöra storleken på nya skolan och när den behövs och säkerställa god utemiljö för 
eleverna. Även tillgång till idrottsanläggningar på västra Sicklaön behöver klargöras, 
bland annat bör man redovisa konsekvenserna av om ytterligare en fotbollsplan 
tillskapas vid Sickla skola alternativt i den kommande Kyrkviksparken eller på annan 
central plats. KFKS 2015/670-052

I den detaljplan för hela området som nu arbetas fram undersöks även möjligheten att få 
till ytterligare en bollplan i området. Det innebär ett tillägg till den redan beslutade 
volymen i Startpromorian.

Fritidsnämnden antog den 12 juni 2019, §53, en revidering av den kapacitetsrapport som 
beskriver vilka satsningar på olika idrottsanläggningar som är beslutade samt planerade i 
Nacka under de kommande åren. Rapporten uppdateras årligen för att takta med Nackas 
befolkningsprognos och ligger till grund för de förslag på nya idrottsanläggningar som 
fritidsnämnden föreslår. 

Enhetens utredning och bedömning
I samband med framtagandet av systemhandlingar för området Sickla skolområde 
återemitterade Kommunstyrelsen ärendet och Kultur och fritidsenheten noterar att det nu 
pågår ett arbete med att klargöra hur tillgången till idrottsanläggningar på västra 
Sicklaön kommer att se ut i framtiden och med ett tilläggsuppdrag om att redovisa 
konsekvenserna av att tillskapa ytterligare en fotbollsplan i området. 

Ekonomiska konsekvenser
Förslag till beslut innebär inga ekonomiska konsekvenser.

Konsekvenser för barn
Förslag till beslut innebär inga konsekvenser för barn och unga.

Handlingar i ärendet
 Motion den 18 maj av Ella Tegsten, Khashayar Farmanbar och Helena Westerling (s)

Cortina Lange Anna Kristiansson
Enhetschef Utvecklingsledare
Kultur- och fritidsenheten Kultur- och fritidsenheten
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Sicklavallen 
Motion från Socialdemokraterna i Nacka 
 
Bristen på idrottsytor i Nacka, i synnerhet i de centrala delarna, har diskuterats under en 
lång tid. Sickla är inget undantag. I och med att utvecklingen för Nacka stad nu bromsas in 
finns det möjligheter att göra ett omtag av planerna för Sickla/Plania-området. 
 
Föreningslivet har därför länge påtalat behovet av att bygga ut den nuvarande planen på 
Sicklavallen till en 11-spelarplan. Planen är idag redan underdimensionerad och den 
kapaciteten räcker inte till för alla. Socialdemokraterna har under de senaste 10 åren velat 
se 11-spelarplan på Sicklavallen.   
 
Vi socialdemokrater och Nackabor vill värna närhetsprincipen och tror att en satsning på 
området skulle gynna medborgarna och göra Sickla mer attraktiv att bosätta sig i. 
Medborgare som har mer än 1 km till idrottsytor motionerar betydligt mindre än de som har 
1 km till närmaste idrottsyta. För att värna om befolkningen är det en rimlig satsning att i ett 
redan tätt bebyggt område som ska bebyggas mer att idrott blir en naturlig del av 
stadsplaneringen. 
 
Vår inriktning är att Sicklavallen ska omfatta en 11-spelarplan, två idrottshallar av 
handbollsmått samt möjlighet att förlägga en 7-spelarplan på taket. 
 
Vi har också uppfattat att civilsamhället och idrottsrörelsen, däribland Sickla IF, har fört fram 
ett förslag som innefattar ovanstående förslag samt garage under fotbollsplanen och en 
fritidsgård. Det är kul och viktigt och vittnar om det stora engagemang som vi nackabor har 
för idrotten. 
 
För att dessa planer ska kunna bli verklighet behöver de belysas närmare och också kunna 
samverka med det utrymme som Sickla skola behöver för att kunna fortsätta bedriva god 
verksamhet i världsklass. 
 
Vi socialdemokrater vill ändra fokus på Nackas stadsbygge. Vi vill bygga ett samhälle för alla 
med god tillgång till kultur och idrott. Förslaget som Sickla IF har presenterat är värt att titta 
närmare på och utreda möjligheterna för dess genomförande. 
 
Därför yrkar vi  
 

Att Nacka kommun utreder möjligheterna kring genomförandet av idrottssatsningar på 
Sickla enligt ovan förslag 

 
 
Ella Tegsten (s) Khashayar Farmanbar (s) Helena Westerling (s) 
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Information angående workshop och 
enkätundersökning kopplat till bidrags- och 
taxeöversyn

Förslag till beslut
Fritidsnämnden noterar informationen kopplat till den pågående översynen av 
föreningsbidragen och de subventionerade taxorna. 

Sammanfattning av ärendet
Nedan följer en kort sammanfattning av vad som har framkommit under workshopen 
och i enkätsvaren. De föreningar som är väl införstådda med regler och riktlinjer är 
överlag ganska nöjda med kommunens föreningsstöd, dock finns det 
förbättringsområden. Ett exempel är att föreningarna vill ha mer pengar, ett annat är att 
mer stöd ska fördelas till de som äger sina anläggningar. Ytterligare ett par föreningar 
tycker att stödet fördelas orättvist, då det främst är anpassat för de större lagidrotterna. 

Ärendet
Urval/Deltagande föreningar
Kultur- och fritidsenheten skickade i början av sommaren ut en intresseförfrågan om att 
delta i workshopen till samtliga föreningar som söker bidrag, bokar anläggningar till 
subventionerad taxa alternativt har anmält sig till Kultur- och fritidsenhetens nyhetsbrev. 
Innan workshopen hade Kultur- och fritidsenheten tagit fram olika föreningskategorier 
och egenskaper som bör representeras i workshopen för att åstadkomma en så bred 
representation som möjligt. 11 föreningar inkom med intresseanmälan om att delta vid 
workshopen. För att få bredare representation togs kontakt med Nacka 
Handikappidrottsförening samt Nacka sjöscoutkår som båda var villiga att ställa upp. 13 
föreningar bjöds in för att närvara vid workshopen varav följande 10 föreningar 
närvarade: 

- Fisksätra IF
- Hästhagen IF
- Nacka Teamåkningsklubb
- Natalis Dans & Gymnastikstudio
- Nacka Gymnastikförening
- Nacka Simsällskap
- Nacka Ridklubb
- Nacka Sjöscoutkår

Fritidsnämnden
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- Nacka HI 
- Skuru Basket

Enkäten skickades ut efter sommaren och genomförd workshop. Enkäten skickades ut 
lika brett som inbjudan till workshopen. 14 svar inkom på enkäten från 11 olika 
föreningar (1 svar från respektive sektion i Älta IF, totalt 4). 
Följande föreningar svarade på enkäten: 

- OK Ravinen
- Järla IF FK
- Twisters Cheer Elite
- Boo FF
- Saltsjöbadens IF
- Sickla IF
- Saltsjö-Duvnäs Tennisklubb
- Nacka Teamåkningsklubb
- Järla Orientering
- Nacka HI
- Älta IF

Ytterligare ett par föreningar har uttryckt att de vill inkomma med sina åsikter men har 
inte haft möjlighet att besvara varken enkäten eller delta vid workshopen. Dessa 
föreningar har istället fått en möjlighet att inkomma med sina åsikter skriftligt alternativt 
via telefon eller ett fysiskt möte. 

Inkomna åsikter från föreningarna

Grundkrav/Bidragsberättigande
Vissa föreningar upplever att de behöver inkomma med allt för mycket administrativt 
krävande redovisning för att behålla sin status som bidragsberättigade och få bidrag. 
Förslag som uppkom förutom ett förenklat förfarande med aktivitetsbidraget var att 
kommunala föreningskonsulenter ska hjälpa till mer och coacha föreningarna till 
utveckling. 

Aktivitet
Flera föreningar ställde sig positiva till en eventuell synkronisering av aktivitetsbidraget 
med det statliga LOK-stödet samt att slå ihop aktivitetsbidraget med 
administrationsbidraget. 
Många föreningar tycker att tydliga krav ska ställas på föreningarna för att minimera 
fusk med till exempel närvaromarkeringar. Ett förslag som framkom för att motverka 
fusk var oanmälda besök vid aktiviteter. 

Verksamhet
Flera föreningar upplever att de har svårt med rekrytering av nya ledare. Ett eventuellt 
stöd för ledarrekrytering internt samt utbildning av de nyrekryterade ledarna föreslogs 
kunna bidra till en bättre situation. 
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Många föreningar uttryckte att föreningar som riktar sig till äldre nybörjare och 
breddverksamhet borde ges mer stöd/gynnas av riktlinjerna. Ett par föreningar föreslog 
också stöd som är anpassat efter föreningars olika förutsättningar. Till exempel kan det 
vara svårare för vissa föreningar att rekrytera nya medlemmar och sedan få in medlems- 
eller träningsavgifter då de bedriver sin verksamhet i ett socioekonomiskt svagt område. 
Likaså har föreningar med funktionshindrade som målgrupp svårare med rekryteringen 
samt större behov av anpassningar/utrustning och således en dyrare verksamhet som 
borde gynnas/kompenseras. 

Anläggning
När det kommer till anläggningsstödet och bokningsfrågor lyfte ridklubben bland annat 
att driften av deras anläggning är det som slukar mest resurser. 
Många föreningar tycker att ett lokalbidrag för de föreningar som inte kan bedriva sin 
verksamhet i kommunens lokaler skulle göra stödet mer rättvist samt skapa mer 
mångfald av föreningar. Två föreningar föreslog en fritidscheck, istället för 
föreningsbidrag och taxesubvention, som ett sätt att bli av med ojämlikheterna i dagens 
system. 
Flera föreningar efterfrågade förändringar i fördelningsprinciperna, bland annat för att 
även nya föreningar som inte har hunnit bygga upp ett stort medlemsantal ska ges 
möjlighet att få attraktiva tider i anläggningarna. 

Ekonomiska konsekvenser
Utförandet av workshopen och enkätundersökningen har krävt personella resurser men 
då båda moment har skett helt digitalt har inga andra kostnader uppkommit. 

Konsekvenser för barn
Föreningslivet erbjuder dagligen många barn och ungdomar en meningsfull fritid. En 
meningsfull fritid bedöms förebygga ohälsa och skapar möjlighet till ökad livskvalitet. 
Att föreningarna ges möjlighet att bidra i utformningen av nya riktlinjer bedöms bidra 
till goda konsekvenser för barn. 

Cortina Lange Henrik Ivarsson
Enhetschef Utvecklingsledare
Kultur- och fritidsenheten Kultur- och fritidsenheten
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Information om bollplaner Källtorp

Förslag till beslut
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet
I fritidsnämndens aktualiserade kapacitetsrapport identifieras en yta i Hellasgården som en 
möjlig idrottyta och förhandlingar med Stockholms stad och nuvarande arrendator om 
möjligheten att anlägga en 11-spelarplan har genomförts. Då förhandlingarna inte gått i mål 
utökade kommunen sitt sökområde och undersökte istället möjligheten att anlägga bollplaner 
i Källtorp.

Kommunstyrelsen beslutade den 25 augusti att ingå avtal om arrende för fotbollsplaner, 
omklädningsrum och parkering med Herman Petersen Fideikommiss AB på del av 
fastigheten Erstavik 25:1 vid Källtorp i Erstavik. Kommunstyrelsen noterade även att 
arrendeavtalet är villkorat av att kommunfullmäktige medger tillräckliga investeringsmedel 
för att anlägga fotbollsplaner med mera samt nödvändiga tillstånd och bygglov.

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslår i sitt investerings- och 
genomförandebeslut kommunstyrelsen att fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att bevilja investeringsmedel om 30 miljoner 
kronor för nybyggnation av två stycken elvaspelarplaner med omklädningsrum. 

Kultur- och fritidsenheten är positiv till att kommunen får en utökad kapacitet gällande 
bollplaner. Bollplanernas placering innebär främst att föreningar på Sicklaön får utökad 
tillgång till 11-spelarplaner. Under förutsättning att kommunfullmäktige medger 
tillräckliga investeringsmedel för att anlägga fotbollsplaner med mera samt att nödvändiga 
tillstånd och bygglov ges, kommer fritidsnämnden att få utökade framtida hyreskostnader 
som uppskattas till 1,9 miljoner kronor per år.

Ärendet
Fritidsnämnden antog den 12 juni 2019 §53 en aktualiserad kapacitetsrapport och gav 
samtidigt Kultur- och fritidsdirektören i uppdrag att vidare utforma förslag till prioriteringar, 
platser och tidsplaneringgällande planerade idrottsanläggningar i Nacka. 
Kapacitetsrapporten identifierade en 11-spelarplan i Hellasgården som en möjlig idrottyta 
och Nacka kommun inledde förhandlingar med Stockholms stad och nuvarande arrendator 
om möjligheten att anlägga en 11-spelarplan. Då förhandlingarna inte gått i mål utökade 

Fritidsnämnden
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kommunen sitt sökområde och undersökte istället möjligheten att anlägga bollplaner i 
Källtorp.

Kommunstyrelsen beslutade den 25 augusti att ingå avtal om arrende för fotbollsplaner, 
omklädningsrum och parkering med Herman Petersen Fideikommiss AB på del av 
fastigheten Erstavik 25:1 vid Källtorp i Erstavik. Kommunstyrelsen noterade även att 
arrendeavtalet är villkorat av att kommunfullmäktige medger tillräckliga investeringsmedel 
för att anlägga fotbollsplaner med mera samt att nödvändiga tillstånd och bygglov medges. 
Dessa förutsättningar är reglerade i arrendeavtalet. § 129 KFKS 2020/677 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslår i sitt investerings- och 
genomförandebeslut kommunstyrelsen att fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att bevilja investeringsmedel om 30 miljoner 
kronor för nybyggnation av två stycken elvaspelarplaner med omklädningsrum. 
Under förutsättning att kommunfullmäktige beviljar investeringsmedel enligt ovan beviljar 
kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott för egen del startbesked för nybyggnation av två 
stycken elvamanna fotbollsplaner med omklädningsrum. 
Detta beslut fattas med stöd av punkten 10.10 i kommunstyrelsens delegationsordning. 
KFKS 2020/40

Bakgrunden till beslutet om att ingå avtal är kommunens behov av nya idrottsanläggningar i 
form av konstgräsplaner för fotboll. Kommunen behöver arrendera mark för detta ändamål. 
Avtalet gäller i 25 år med möjlighet till tio års förlängning i taget och fem års 
uppsägningstid. Avgiften kommer att vara 560 000 kronor per år för år 1-10, 840 000 kronor 
per år för år 11-18 och 1 120 000 kronor per år för år 19-25. Avgiften kommer därutöver 
justeras med årlig indexuppräkning genom hela arrendetiden. § 129 KFKS 2020/677

Utöver bollplanerna och omklädningsrum föreslås en cykelparkering i anslutning till 
fotbollsplanerna samt att möjliggöra för framtida bilparkering. För att möjliggöra för den 
ökade besöksbelastningen till platsen behöver platsens trafiksäkerhet ses över. Angöringen 
till platsen och trafiksäkerheten utmed Ältavägen ska utformas i nära samarbete med 
Trafikverket som är väghållare. Fotbollsplanerna beräknas stå klara under våren 2022. 
KFKS 2020/40

Kartbilder över arrendet:
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Enhetens bedömning
Kultur- och fritidsenhetens bedömning är att det är positivt att kommunen får en utökad 
kapacitet gällande bollplaner. Bollplanernas placering innebär att föreningar på Sicklaön 
får utökade möjligheter att få tillgång till 11-spelarplaner. 

Ekonomiska konsekvenser
Under förutsättning att kommunfullmäktige medger tillräckliga investeringsmedel för att 
anlägga fotbollsplaner med mera samt att nödvändiga tillstånd och bygglov ges, kommer 
fritidsnämnden att få utökade framtida hyreskostnader som uppskattas till 1,9 miljoner 
kronor per år.
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Konsekvenser för barn
Att kommunen får en utökad kapacitet av bollplaner är positivt för barn- och unga då 
fler får möjlighet att träna fotboll.

Handlingar i ärendet
Bilaga 1. Protokoll § 129 KFKS 2020/677
Bilaga 2. Tjänsteskrivelse KFKS 2020/677
Bilaga 3. Arrendeavtal
Bilaga 4. Tjänsteskrivelse investerings- och genomförandebeslut  KFKS 2020/40

Cortina Lange Anna Kristiansson
Enhetschef Utvecklingsledare
Kultur- och fritidsenheten Kultur- och fritidsenheten
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Kommunstyrelsen 

Avtal om arrende för fotbollsplaner i Källtorp 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar ingå avtal om arrende för fotbollsplaner, omklädningsrum och 
parkering med Herman Petersen Fideikommiss AB på del av fastigheten Erstavik 25:1 vid 
Källtorp i Erstavik i enlighet med bilaga 1. 
 
Kommunstyrelsen noterar att arrendeavtalet är villkorat av att kommunfullmäktige medger 
tillräckliga investeringsmedel för att anlägga fotbollsplaner med mera samt nödvändiga 
tillstånd och bygglov. Dessa förutsättningar är reglerade i arrendeavtalet.  

Sammanfattning 
Kommunstyrelsen föreslås besluta om avtal om arrende för fotbollsplaner, omklädningsrum 
och parkering med Herman Petersen Fideikommiss AB på del av fastigheten Erstavik 25:1 
vid Källtorp i Erstavik. Bakgrunden till det föreslagna avtalet är kommunens behov av nya 
idrottsanläggningar i form av konstgräsplaner för fotboll. Kommunen behöver arrendera 
mark för detta ändamål. Avtalet föreslås gälla i 25 år med möjlighet till tio års förlängning i 
taget och fem års uppsägningstid. Avgiften föreslås vara 560 000 kronor per år för år 1-10, 
840 000 kronor per år för år 11-18 och 1 120 000 kronor per år för år 19-25. Avgiften 
föreslås därutöver justeras med årlig indexuppräkning genom hela arrendetiden. 
Arrendeavtalet är villkorat av att kommunfullmäktige i Nacka kommun medger tillräckliga 
investeringsmedel och att kommunen erhåller erforderliga och lagakraftvunna lov och 
myndighetstillstånd för arrendet såsom bygglov, marklov och dispens från strandskyddet. 

Bakgrund 
När kommunen växer finns behov av att tillskapa flera anläggningar för idrottsändamål. 
Dessa behov finns beskrivna i den kapacitetsutredning som fritidsnämnden tagit fram. Där 
pekas bland annat på behovet av fler 11-spelarplaner.  
 
Kommunfullmäktige gav i budgeten för 2018 fritidsnämnden i uppdrag att utreda 
möjligheterna att anlägga 11-spelarplan vid Hellasgården. På sammanträdet den 18 
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september 2019 gav fritidsnämnden kultur- och fritidsdirektören i uppdrag att utreda och 
planera för bland annat två nya 11-spelarplaner i Erstavik.  
 
Enheten för fastighetsförvaltning har med stöd av enheten för bygg- och anläggning sökt 
efter lämpliga områden för dessa fotbollsplaner. I det arbetet har en yta i Källtorp 
identifierats som en möjlig yta. Ytan är en del av den privatägda fastigheten Erstavik 25:1. 
Ytan omfattar cirka 28 000 kvadratmeter. 
 
Ytan omfattas inte av någon detaljplan eller områdesbestämmelser. Marken omfattas av 
strandskydd och ligger utanför men i närheten av Nackareservatet. Ytans lokalisering 
framgår av bilaga 2 och en ungefärlig placering i rött på områdesbilden nedan. 
 

 
 

Förslag till avtal om arrende 
En diskussion har under våren förts mellan kommunen och markägaren Herman Petersen 
Fideikommiss AB för att möjliggöra för kommunen att arrendera marken för nya 
fotbollsplaner, omklädningsrum och parkering. Ett förslag till arrendeavtal har tagits fram 
som markägaren har undertecknat, bilaga 1. 
 
Kommunstyrelsen föreslås nu ingå det föreslagna arrendeavtalet. Beslutet föreslås fattas av 
kommunstyrelsen med stöd av § 2 avsnitt I punkten 2 i reglemente för kommunstyrelsen 
som avser inhyrning av mark för kommunala ändamål. 
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Arrendeavtalet föreslås ha i huvudsak följande villkor. Ändamålet med arrendet föreslås 
vara anläggande och bibehållande av två fotbollsplaner, uppförande och bibehållande av 
byggnad för omklädningsrum samt möjlighet att anlägga och bibehålla parkering för cyklar 
och bilar. Arrendetiden föreslås vara 25 år med möjlighet till tio års förlängning i taget om 
uppsägning inte sker senast fem år före den löpande arrendetidens utgång. Arrendeavgiften 
föreslås baseras på en avgiftstrappa där avgiften är lägre i början och successivt höjs. 
Avgiften föreslås vara 560 000 kronor per år för år 1-10, 840 000 kronor per år för år 11-18 
och 1 120 000 kronor per år för år 19-25. Avgiften föreslås därutöver justeras med årlig 
indexuppräkning genom hela arrendetiden. 
 
Avtalet föreslås vara bindande under förutsättning att kommunstyrelsen i Nacka kommun 
godkänner detsamma, att kommunfullmäktige i Nacka kommun medger tillräckliga 
investeringsmedel och att kommunen erhåller erforderliga och lagakraftvunna lov och 
myndighetstillstånd för arrendet såsom bygglov, marklov och dispens från strandskyddet. 
Dessa förutsättningar föreslås vara uppfylla senast 18 månader efter det att bägge parter 
undertecknat avtalet. Om ovan redovisade förutsättningar inte är uppfyllda följer det av 
avtalsvillkoren att avtalet upphör att gälla och ingen ersättning utgår till någondera av 
parterna. 
 

Kommande steg i arbetet 
Att teckna avtal om arrendet är det första steget av flera som måste tas för att kunna bygga 
två fotbollsplaner i Källtorp. Ansvaret för kommunens markinnehav ligger på 
kommunstyrelsen, men flera andra nämnder och myndigheter kommer att behöva 
involveras och ge sitt medgivande. Det är därför avtalet om arrende är villkorat. Om kraven 
på nödvändiga tillstånd/lov och ekonomiska medel inte uppnås upphör avtalet att gälla. 
 
Till T2 i år kommer ett förslag om att besluta om investeringsmedel för fotbollsplanerna.  
Föreslagen budgeten ligger på 30 miljoner kronor. Parallellt pågår arbetet med att begära 
strandskyddsdispens och sedan bygglov. Både dessa beslutas av miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden. När bygglovet handläggs kommer Trafikverket som är väghållare 
att höras. Natur- och trafiknämnden berörs inte av detta ärende. 
 
När planerna är klara kommer ansvaret för dessa att ligga på fritidsnämnden. 
Fritidsnämnden kommer att ta fram de funktioner och de krav som ligger till grund för att 
bygga fotbollsplanerna. Om allt löper på som planerat beräknas fotbollsplanerna kunna 
invigas våren 2022. 
 

Ekonomiska konsekvenser 
Ett beslut i enlighet med förslaget innebär en kostnad för kommunen i form av en årlig 
arrendeavgift till markägaren. Avgiften föreslås vara 560 000 kronor per år för år 1-10, 
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840 000 kronor per år för år 11-18 och 1 120 000 kronor per år för år 19-25. Avgiften 
föreslås därutöver justeras med årlig indexuppräkning genom hela arrendetiden. 
 
I T2 kommer ett förslag om investeringsbudget på 30 miljoner kroner. 

Konsekvenser för barn 
Ett beslut i enlighet med förslaget innebär ökade möjligheter för barn och unga att få 
tillgång till idrott i form av nya fotbollsplaner. 
 
Bilagor 
1 Förslag till avtal om arrende 
2 Förslag till kartbilaga 
 
 
Kersti Hedqvist Peter Skogberg  
Enhetschef Enhetschef 
Enheten för fastighetsförvaltning  Enheten för bygg och anläggning 
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 2020-09-16 
 TJÄNSTESKRIVELSE 
 Dnr KFKS 2020/40 
 
 
 

 
 
 
 

POSTADRESS BESÖKSADRESS TELEFON E-POST SMS WEBB ORG.NUMMER 

Nacka kommun, 131 81 Nacka Stadshuset, Granitvägen 15 08-718 80 00 info@nacka.se 716 80 www.nacka.se 212000-0167 
 

 

 

Investeringsbeslut fotbollsplaner i Källtorp 
Investerings- och genomförandebeslut 
 

Förslag till beslut  

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslår kommunstyrelsen att fatta följande 
beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att bevilja investeringsmedel om 
30 miljoner kronor för nybyggnation av två stycken elvamanna fotbollsplaner med 
omklädningsrum (93103369).  
 
Under förutsättning att kommunfullmäktige beviljar investeringsmedel enligt ovan beviljar 
kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott för egen del startbesked för nybyggnation av två 
stycken elvamanna fotbollsplaner med omklädningsrum. 
 
Detta beslut fattas med stöd av punkten 10.10 i kommunstyrelsens delegationsordning. 
 

Sammanfattning 
Behovet av nya idrottsanläggningar i Nacka är stort. Då det är svårt att hitta lämpliga 
kommunägda markytor har enheten för fastighetsförvaltning lokaliserat en yta i Källtorp om 
cirka 28 000 kvadratmeter som kommunstyrelsen tecknat arrendeavtal med markägaren om 
uppförande av två fotbollsplaner. 
 
Nu föreslås en investering om 30 miljoner kronor för att uppföra två 
elvamannafotbollsplaner inklusive omklädningsrum samt trafiklösningar på platsen.  
  

Kommunstyrelsens 
stadsutvecklingsutskott 
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Ärendet 
 
Bakgrund 
Det finns ett behov av nya idrottsanläggningar i Nacka för bland annat fotboll. Samtidigt är 
det svårt att hitta lämpliga placeringar inom det kommunägda markbeståndet. Enheten för 
fastighetsförvaltning har därför lokaliserat en yta i Källtorp, Erstavik, som är del av den 
privatägda fastigheten Erstavik 25:1. Den aktuella ytan omfattar cirka 28 000 kvadratmeter. 

 
Aktuell plats söder om Källtorpssjön 
 
Kommunstyrelsen beslutade den 31 augusti 2020 (§129) att teckna ett arrendeavtal med 
Herman Petersen Fideikommiss AB som gäller över 25 år för uppförande av fotbollsplaner 
och omklädningsrum. Avgiften är 560 000 kronor per år för år 1-10, 840 000 kronor per år 
för år 11-18 och 1 120 000 kronor per år för år 19-25. Avgiften kommer därutöver justeras 
med årlig indexuppräkning genom hela arrendetiden. 
 
Arrendeavtalet med Herman Petersen Fideikommiss AB är villkorat av att projektet erhåller 
investeringsmedel, samt beviljas nödvändiga tillstånd och lov såsom strandskyddsdispens 
och bygglov. Om dessa förutsättningar inte uppfylls upphör arrendeavtalet att gälla.  
 
Tidigare beslut 
Den 31 augusti 2020 (§ 129) beslutades att ingå avtal om arrende med Herman Petersen 
Fideikommiss AB.  
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Omfattning 
På den aktuella platsen om ca 28 000 kvadratmeter föreslås anlägga två stycken 11-
mannafotbollsplatser med spelmåtten 65x105 meter respektive 60x100 meter. Svenska 
Fotbollförbundets krav och rekommendationer för breddfotboll ska gälla.  
 
Platsens förutsättningar medför att det krävs en avjämning av ytan för att möjliggöra 
anläggandet av två fotbollsplaner. Denna avjämning föreslås utföras som en etappvis 
terrassering mot den gång- och cykelväg som löper längs med Ältavägen.  
 
Utöver fotbollsplaner föreslås uppförande av omklädningsrum. Utformning av 
omklädningsrum kommer att tas fram i samråd med fritidsenheten som har en dialog med 
föreningslivet. Det föreslås anläggas cykelparkering i anslutning till fotbollsplanerna samt 
möjliggöras för framtida bilparkering. För att möjliggöra för den ökade besöksbelastningen 
till platsen behöver platsens trafiksäkerhet ses över. Angöringen till platsen och 
trafiksäkerheten utmed Ältavägen ska utformas i nära samarbete med Trafikverket som är 
väghållare.  
 
Fotbollsplanerna beräknas stå klara under våren 2022.  
 
Ekonomi 
Nya investeringsmedel söks för projektering och utbyggnad av fotbollsplaner i Källtorp, 
projekt 93103369. Totalt söks 30 miljoner kronor.  
 
Tillkommande medel, miljoner kronor 

 
 
Förslag nytt beslut, fördelning per år, miljoner kronor 

 
 
Tillkommande årlig kapital- och driftkostnader, miljoner kronor 

 
 
Den årliga kapitalkostnaden bygger på en avskrivningstid om 25 år och är en genomsnittlig 
kapitalkostnad över avskrivningsperioden. Kapitalkostnaden utgår även ifrån den nya 
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beslutade internräntan om 1,5 %. Den årliga kapitalkostnaden för fotbollsplaner i Källtorp 
kommer att vara 1,5 miljoner kronor. 
 
Den årliga totala driftkostnaden motsvarar cirka 150 000 kronor.  
 
Totalt, kapital- och driftkostnad om ca 1,7 miljoner kronor och kommer efter 
färdigställande att belasta fritidsnämnden i enlighet med kommunens hyresmodell.  
  
 
Ekonomiska konsekvenser 
 
Förenklad investeringskalkyl för projektet, miljoner kronor 

 
 
 
Engångsdriftkostnader för projektet, miljoner kronor 

 
Engångskostnader för detta investeringsärende är inte aktuellt. 
 

Riskanalys vid utebliven investering eller försenad investering 
Vid utebliven investering kommer det inte att uppföras nya fotbollsplaner vid Källtorp och 
det nytecknade arrendeavtalet kommer att avslutas då det är villkorat ett beviljat 
investeringsbeslut.  
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Alternativa lösningar för investeringen 
En alternativ lösning är att anlägga endast en fotbollsplan på platsen vilket resulterar i 
minskad kapacitetshöjning för föreningarna.   

Påverkan på annan nämnd 
Genomförandet av projektet medför framtida hyreskostnader för fritidsnämnden som 
uppskattas till 1,9 miljoner kronor per år. 
 
 
Konsekvenser för barn  
Anläggande av två 11-spelarplaner i Källtorp innebär att kommunen delvis tillfredsställer 
det ökade behovet av 11-spelarplaner. Ett ökat utbud av fotbollsplaner i kommunen 
möjliggör att fler barn kan utöva fotboll, både i organiserad form men även som 
spontanidrott.  
 
Peter Skogberg   Kersti Hedqvist 
Enhetschef    Enhetschef 
Enheten för bygg och anläggning  Enheten för fastighetsförvaltning 
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AVTAL OM ARRENDE

§ l PARTER

Jordägare:

Herman Petersen Fideikommiss AB, (nedan kallad jordägaren)
Org.nr: 559190-9840
Adress: Erstavik, 133 48Stoe<4ietei Sc^^j^o b.tj£ <>'^-.
Jordägarens kontaktorgan:

Arrendator:

Nacka kommun, (nedan kallad arrendatorn)
Org.nr: 212000-0167
Adress: Nacka kommun, 131 81 NACKA

Arrendatorns kontaktorgan: Enheten för fastighetsförvaltning, registrator.mark@nacka.se

§ 2 ARRENDESTÄLLE

Jordägaren upplåter till arrendatorn ett område på totalt cirka 28 000 kvadratmeter på del av
fastigheten Erstavik 25:1, Nacka kommun. Arrendestället framgår av rödmarkerad yta på bilagd
karta, bilaga l, i ungefärlig skala 1:1500. Arrendestället utarrenderas i befintligt skick.

§ 3 ÄNDAMÅL

Arrendestället upplåtesföratt arrendatorn ska anlägga och bibehålla två fotbollsplaner, uppföra och
bibehålla byggnad för omklädningsrum samt möjlighet att anlägga och bibehålla parkering för cyklar
och bilar.

§ 4 ARRENDETID, UPPSÄGNING

Arrendetiden omfattar TJUGOFEM (25) år räknat från och med månaden efter det att lagakraftvunna
beslut, lov och tillstånd enligt § 19 har erhållits.

Arrendetiden förlängs därefter med tio (10)år i sänder om inte skriftlig uppsägning sker senast fem
(5) år före den löpande arrendetidens utgång.

§ 5 ARRENDEAVGIFT

Arrendeavgiften är 20 kronor per kvadratmeter för det första arrendeåret, vilket motsvarar
FEMHUNDRASEXTIOTUSEN (560 000) kronor. Från och med det andra till och med det tionde
arrendeåret (år 2-10) är avgiften 20 kronor per kvadratmeter, vilket motsvarar 560 000 kronor per
arrendeår. Från och med det elfte till och med det artonde arrendeåret (år 11-18) är avgiften 30
kronor per kvadratmeter, vilket motsvarar 840 000 kronor per arrendeår. Från och med det nittonde
till och med det tjugofemte arrendeåret (år 19-25) är avgiften 40 kronor per kvadratmeter, vilket
motsvarar 1120 000 kronor per arrendeår.
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Dessa avgiftsnivåer ska justeras i förhållande till index enligt nedan.

Arrendeavgiften ska årsvis justeras i förhållande till förändringarna i konsumentprisindex (totalindex).
Första årets arrendeavgift är baserad på konsumentprisindex för december 2020.

För därpå följande arrendeår skall avgiften justeras så att den följer indexändringar fram till och med
oktober månad närmast före det aktuella arrendeårets början. Avgiften skall dock aldrig understiga
första årets arrendeavgift.

Avgiften betalas arrendeårsvis i förskott efter fakturering av jordägaren.

§ 6 FÖRBUD MOT ÖVERLÅTELSE

Arrendatorn får inte utan jordägarens skriftliga samtycke överlåta arrendet eller annars sätta annan
sitt ställe.

§ 7 UPPLÅTELSE l ANDRA HAND

Arrendatorn får inte utan jordägarens skriftliga samtycke upplåta nyttjanderätt till någon del av
arrendestället till annan än den som arrendatorn utser att driva anläggningen.

§ 8 ARRENDESTÄLLETS SKICK OCH SKÖTSEL

Arrendestället utarrenderas i det skick det befinner sig på dagen för arrendatorns undertecknade av
detta avtal. Arrendatorn förbinder sig att utöva erforderlig tillsyn över arrendestället så att det hålls i
ett vårdat skick och god ordning.

Jordägaren äger rätt att för besiktning av arrendestället bereda sig erforderligt tillträde.
Arrendatorn ska närvara vid besiktningen om jordägaren så kräver. Jordägaren kallar till sådan
besiktning.

§ 9 BYGGNADER OCH ANLÄGGNINGAR

Arrendatorn äger uppföra byggnader samt utföra de anläggningar och markarbeten som erfordras
för att arrendestället ska fungera för det avsedda ändamålet. Dylika anläggningar och arbeten får ej
utföras utan föregående godkännande av jordägaren och i förekommande fall efter det att
erforderliga tillstånd och lov erhållits från berörda myndigheter.

Arrendatorn förbehålls äganderätten till de byggnader och anläggningar som av denne uppföres på
arrendestället. Vid arrendets upphörande ska arrendatorn, där ej annat överenskommes, ha bortfört
anläggningarna från området samt planerat och avstädat detsamma. Om dessa åtgärder ej vidtagits
äger jordägaren utföra dessa på arrendatorns bekostnad.

§10 MIUÖSTÖRANDE VERKSAMHET

Arrendatorn ansvarar för att verksamhet som bedrivs på arrendestället ej är miljöstörande.
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Arrendatorn svarar för de kostnader som kan föranledas av åtgärder som kan påförd ras enligt vid var
tid gällande hälso- och miljölagstiftning. Därest sådana åtgärder icke vidtages äger jordägaren utföra
dessa på arrendatorns bekostnad.

§11 DRIFTSKOSTNADER

Arrendatorn svarar för alla med arrendet förknippade drifts- och underhållskostnader. Detsamma
gäller för eventuella väg- och renhållningsavgifter. Arrendatorn svarar för eventuell fastighetsskatt.

§12 LEDNINGSDRAGNING, TILLTRÄDE

Arrendatorn medger att jordägaren eller annan, som därtill har jordägarens tillstånd, får framdraga
och vidmakthålla ledningar i och över arrendestället om detta kan ske utan avsevärd olägenhet för
arrendatorn. Arrendatorn är skyldig att utan ersättning tåla det intrång, som föranleds av att
ledningarna anläggs och nyttjas, men har rätt till ersättning för direkta skador i övrigt.

Jordägaren eller dennes rättsinnehavare skall ha rätt att ta väg över arrendestället.

§13 INSKRIVNINGSFÖRBUD

Detta avtal får inte inskrivas.

§ 14 SKADESTÅND, TREDJE MAN

Arrendatorn är skyldig att ersätta skada, som kan uppkomma på jordägarens egendom samt för
tredje man, på grund av den verksamhet som bedrivs på arrendestället. Det åligger arrendatorn att
teckna ansvarighetsförsäkring till betryggande värde.

§15 AVTRÄDESERSÄTTNING

Arrendatorn äger ej rätt till avträdesersättning vid arrendets upphörande.

§ 16 PARTERNAS KONTAKTORGAN

Parternas kontaktorgan är om inget annat meddelas för arrendatorn markförvaltning inom enheten
för fastighetsförvaltning, registrator.mark@nacka.se eller 08-718 8000, och för jordägaren

§17 ÖVRIGT

l övrigt gäller vad i 7, 8 och 11 kap. jordabalk eller annars i lag stadgas i fråga om arrende.
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§ 18 BEHANDLING AV PERSONUPPGIFTER

Personuppgifter som lämnas till arrendatorn i samband med tecknande av detta avtal eller senare
under avtalsförhållandet kommer att registreras i den utsträckning som behövs för att kunna fullgöra
avtalet på ett ändamålsenligt sätt, såsom avgiftsaviseringar, förhandlingar, information och andra
åtgärder som hör till den löpande förvaltningen och för att arrendatorn ska kunna fullgöra en rättslig
skyldighet. För information om behandling av personuppgifter i samband med
dataskyddsförordningens ikraftträdande den 25 maj 2018 hänvisas till arrendatorns hemsida
nacka.se.

§19 AVTALETS GILTIGHET

Detta avtal är bindande endast under förutsättning att kommunstyrelsen i Nacka kommun
godkänner detsamma, att investeringsbeslut fattas av kommunfullmäktige i Nacka kommun och att
arrendatorn erhåller erforderliga och lagakraftvunna lov och myndighetstillstånd för arrendet som
exempelvis bygglov, marklov och dispens från strandskyddet.

Förutsättningar enligt stycket ovan ska vara uppfyllda senast arton (18) månader efter det att bägge
parter har undertecknat detta avtal.

Om ändamålet med arrendet inte kan genomföras på grund av att kommunstyrelsen i Nacka
kommun inte godkänner avtalet, att investeringsbeslut inte fattas av kommunfullmäktige i Nacka
kommun eller att arrendatorn nekas de lov och myndighetstillstånd som krävs för verksamheten
inom den angivna tiden om 18 månader, ska detta avtal upphöra och ingen ersättning utgå till
någondera av parterna.

§ 20 ÄNDRINGAR ELLER TILLÄGG

Ändringar eller tillägg till detta avtal ska göras skriftligen av bägge parter.

Detta avtal har upprättats i två (2) likalydande exemplar varav jordägaren och arrendatorn har tagit
var sitt.

Erstavik den .?.../..?:....~:.^.c)..'z.£>
För Hermafl Peterson pidejkommiss AB

Nacka den................/.

För Nacka kommun

Mats Gerdau

Kersti Hedqvist
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2020-10-02

TJÄNSTESKRIVELSE
Dnr FRN 2020/65

Postadress Besöksadress Telefon E-post sms webB Org.nummer

Nacka kommun, 131 81 Nacka Stadshuset, Granitvägen 15 08-718 80 00 info@nacka.se 716 80 www.nacka.se 212000-0167

Information om Covid-läget

Förslag till beslut
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet.

Ärendet
Fritidsnämnden får en muntlig redovisning gällande covid-läget inom fritidsnämndens 
ansvarsområde.

Cortina Lange Anna Kristiansson
Utvecklingsledare Utvecklingsledare
Kultur- och fritidsenheten Kultur- och fritidsenheten

Fritidsnämnden
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Hur har idrottsföreningarna påverkats av  
Coronapandemin i Stockholmsdistriktet?
Coronapandemin har på olika sätt drastiskt påverkat hela vårt samhälle och ställt 
krav på både offentligt beslutsfattande såväl som på individuellt ansvarstagande. 
När pandemin slog till, inte minst i Stockholmsregionen, agerade idrottsrörelsens 
organisationer imponerande snabbt. Vi vill rikta ett innerligt tack och beröm till 
alla föreningar, förbund och ledare som tagit ett mycket stort ansvar under denna 
period. Idrottsrörelsen har visat en stor ödmjukhet och solidaritet, också gentemot 
varandra. Idrottsförening och förbund ställde om och har anpassat träningar och 
mötesplatser och varit kreativa i att finna nya former för träning och tävling.

Denna omställning och anpassning har påverkat, och kommer sannolikt att påver-
ka, idrottsrörelsen under en längre tid framöver. Många idrottsföreningar har haft 
det tufft under coronakrisen med inställda aktiviteter, anpassad verksamhet och 
ekonomiska samt idrottsliga konsekvenser.

RF-SISU Stockholm beslutade i inledningen av Coronapandemin att det är viktigt att 
få mer kunskap om hur våra idrottsföreningar i Stockholmsdistriktet påverkas. Detta 
för att kunna peka på var olika typer av insatser och stöd behövs mest. Vi anlita-
de därför konsultföretaget Sweco för att genomföra en undersökning. Över 1200 
idrottsföreningar har svarat på enkäten, vilket motsvarar en imponerande svarsfrek-
vens på 50%. Vi vill rikta ett stort tack alla föreningar som har svarat på enkäten och 
därmed bidragit till denna rapport. Vi vill också tacka specialidrottsdistriktsförbund 
samt kommuner som medverkat genom att sprida information om enkäten och där-
igenom hjälpt till att öka svarsfrekvensen. Förutom rapporten finns Excel filer med 
svar som RF-SISU Stockholm kommer att fortsätta analysera och bearbeta.

Rapporten bekräftar att månaderna med restriktionerna har medfört ett antal negati-
va effekter och skapat oro inför framtiden inom idrottsrörelsen. Två av tre idrottsför-
eningar har känt av ekonomiska effekter av krisen och var tredje har varit tvungen att 
på olika sätt söka stöd för att klara denna kris. När det gäller framtiden visar rappor-
ten att det finns en oro för hur hösten ska bli och främst hur det påverkar höstens 
verksamhet, såsom att tappa medlemmar långsiktigt samt ekonomin. Detta är frågor 
som vi bär med oss i framtida dialog och arbete. Rapporten visar också att det finns 
kommunala skillnader i hur idrottsföreningar upplever att coronapandemin har påver-
kat dem. Detta är något som vi också tar med oss framåt i dialog med kommunerna.

Cinnika Beiming   
Distriktsidrottschef   

Vid frågor, funderingar och kontakt: 
Roger Vintemar
Verksamhetschef
roger.vintemar@rfsisu.se
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2020-09-04 
SWECO AB 
Bo Thydén  
 

 

UNDERSÖKNINGSRAPPORT  
HUR HAR IDROTTSFÖRENINGARNA PÅVERKATS AV 
CORONAKRISEN? 

RIKSIDROTTSFÖRBUNDETS STOCKHOLMS DISTRIKT, RF- SISU 
STOCKHOLM 

ÅR 2020  
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UNDERSÖKNINGSRAPPORT – SWECO 2 

 
 

Sammanfattning 
 

Sweco har genomfört en statistisk undersökning på uppdrag från Riksidrottsförbundets Stockholms 
distrikt, RF-SISU Stockholm. RF-SISU Stockholm ville veta hur idrottsföreningarna i 
Stockholmsregionen, som är anslutna till förbundet, har påverkats av coronakrisen. Med hjälp av 
den informationen vill sen RF-SISU rikta insatser och stöd till föreningarna där det bäst behövs. 
 
Som insamlingsmetod valde Sweco att genomföra en enkätundersökning på internet. Av totalt 
2 488 unika föreningar var det 1 251 föreningar som svarade på minst första frågan i enkäten. 
Därmed var det 50 procent av föreningarna som svarade. Med en så god svarsfrekvens i en 
totalundersökning är det mycket sannolikt att alla olika typer av idrottsföreningar finns 
representerade och att resultaten sen är representativa för distriktet/regionen som helhet. Däremot 
är det svårare att uttala sig om de svarande föreningarna är representativa i respektive ingående 
kommun i Stockholmsdistriktet. 
 
Den absolut vanligaste rollen bland de svarande var ordförande, hela 68 procent var det. Av de 
svarande föreningarna var det vanligaste specialidrottsförbundet med klar tydlighet, Svenska 
fotbollsförbundet med en representation hos 10 procent av de svarande föreningarna. Budo- och 
Kampsportsförbundet var det näst vanligaste med 7 procent följt av Gymnastikförbundet med 5 
procent av de svarande föreningarna. 

 
Under mars påverkades 87 procent av föreningarnas träningar i någon grad, i april var det hela 90 
procent, för att under maj och juni gå ner något. Träningar har påverkats i störst utsträckning genom 
att föreningarna tränar på samma idrottsytor men att de har anpassats efter rekommendationerna 
som gäller angående minskning av smittspridningen. Det var också relativt vanligt att föreningarna 
tränar på andra idrottsytor och på andra sätt än ”normalt” nu under coronakrisen. 
 
Antalet medlemmar i föreningarna har i stort varit oförändrat under coronakrisen.  
 
Av idrottsföreningarna som svarat var det 64 procent som anser att de har påverkats ekonomiskt 
av coronakrisen. I genomsnitt uppger föreningarna att man uppskattningsvis har förlorat 148 000 
kronor per förening under perioden mars – juni 2020. Totalt blir det då för de svarande föreningarna 
126,5 miljoner kronor. Det var minst hälften av de svarande föreningarna per kommun som anser 
sig ha påverkats ekonomiskt av krisen. 
 
Av föreningarna totalt bedömer en förening av tio att föreningens överlevnad är i riskzon, alltså att 
föreningen läggs ned inom en snar framtid. En större andel föreningar, 24 procent, bedömer att 
föreningens verksamhet påverkas negativt i framtiden även om verksamheten skulle återgå till den 
normala 1:a juli 2020. 
 
Olika instanser/aktörer har hjälpt till och stöttat under coronakrisen. Den instans/aktör som 
idrottsföreningarna visade att de är nöjdast med var Folkhälsomyndighetens information och minst 
nöjda var man med kommunens stöd och hjälp.  
 
När idrottsföreningarna fick ange vad de i föreningen är oroliga för under coronakrisen var de i 
störst andel oroliga för om de kan genomföra höstens tävlingsverksamhet/arrangemang samt för 
om de tappar medlemmar långsiktigt och föreningens ekonomi. 
 
Coronakrisen har inte enbart inneburit negativa konsekvenser för idrottsföreningarna utan även en 
tid för reflektion och möjlighet att tänka i nya banor. Den viktigaste lärdomen men också möjligheten 
till nya sätt att verka för idrottsföreningarna i deras verksamhet i framtiden var lärdomen kring 
digitala mötesformer.  
  
Avslutningsvis kom det fram att många föreningar känner oro kring ekonomi och framtid samt att 
man bryr sig om sin förening och verksamhet. Det finns en uppenbar stolthet bland föreningarna 
att man har lyckats ställa om snabbt, hittat nya tekniker för att lös problem och att man inom 
idrottsrörelsen är en ideell kraft som inte kan kuvas av coronakrisen.  
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1. Bakgrund, syfte och 
metod 

Sweco har genomfört en statistisk undersökning på uppdrag från 
Riksidrottsförbundets Stockholms distrikt, RF-SISU Stockholm. RF-
SISU Stockholm ville veta hur idrottsföreningarna i Stockholmsregionen, 
som är anslutna till förbundet, har påverkats av coronakrisen. Genom att 
genomföra en riktad enkätundersökning till alla föreningar som finns 
registrerade hos RF-SISU Stockholm försökte Sweco få en övergripande 
bild av hur föreningarna har upplevt krisen. Med hjälp av den 
informationen vill RF-SISU Stockholm rikta insatser och stöd till 
föreningarna där det bäst behövs.  

1.1  Bakgrund 
När coronakrisen med tillhörande restriktioner och begränsningar slog hårt mot Sverige 
drabbades många verksamheter. Idrottsrörelsen med sina många föreningar och ofta större 
samlingar av människor drabbades/drabbas extra hårt. Många föreningar har fått pausa sin 
verksamhet eller i alla fall dra ner på verksamheten till ett minimum för att uppfylla de 
restriktioner som gäller om bland annat förbud mot folksamlingar på fler än 50 personer för att 
minska smittspridningen.  

Situationen har medfört att verksamheter som stödjer och organiserar idrottsföreningar vill veta 
vad som händer tydligt märkbart ute i föreningarna. Med den bakgrunden vände sig RF-SISU 
Stockholm till Sweco för att rådfråga hur en informationsinsamling skulle kunna gå tillväga. 

Efter konsultationen kom RF-SISU Stockholm fram till att en enkätbaserad undersökning skulle 
skickas ut till distriktets samtliga registrerade idrottsföreningar. Frågan var hur har 
idrottsföreningarna drabbats rent konkret av coronakrisen, negativa följdverkningarna borde 
finnas men finns det något positivt också som krisen har bidragit till?  
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Ett antal av de ingående kommunerna i distriktet visade också intresse av att ta del av 
resultaten för att därigenom få information om hur och hur mycket de enskilda kommunernas 
föreningar har drabbats av krisen. Kunskapen från undersökningen skulle också bidra till ett 
beslutsunderlag för RF-SISU Stockholm och kommunerna för att vägleda hur insatser och 
resurser ska styras i framtiden. 

Enkätundersökningen skulle gå ut till samtliga idrottsföreningar i RF-SISU Stockholm.   
Avrapportering skulle ske på distriktsnivå/totalnivå med särredovisning av resultat per 
kommun, idrottstyp samt storlek på förening där det var möjligt. 

1.2  Syftet med undersökningen 
Uppdraget syftade främst till att ge RF-SISU en bättre överblick över hur coronakrisen drabbar 
idrottsföreningar i Stockholmsdistriktet. Detta för att RF-SISU Stockholm skulle få information 
om var det kan finnas störst behov av insatser samt stöd från distriktet till den lokala 
idrottsrörelsen. 

De grundläggande frågeställningarna var hur idrottsföreningarna påverkas och agerar inom 
följande områden under coronakrisen: 

• Idrottslig verksamhet 
• Ekonomin  
• Styrning och ledarskap 
• Behov av stöd 
 
Undersökningen skulle också ge en kartläggning för att jämföra skillnader eller likheter mellan 
följande områden: 

• Olika typer av idrotter 
• Grad av barn- och ungdomsverksamhet 
• Storlek på idrottsföreningen 
• Vilken kommun idrottsföreningen huvudsakligen är baserade i 
• Vem som är huvudman för den idrottsyta som de främst använder 

1.3  Metod 
En enkätundersökning på internet föreslogs som metod. Genom att samla in data från alla 
registrerade idrottsföreningar skapades en grundförutsättning för realistisk datainsamling inför 
eventuella särredovisningar. Det finns många idrottsföreningar av olika typ och storlek 
registrerade och vid registrering registreras även en mejladress till föreningens kontaktperson.  

Eftersom det fanns mejladresser till föreningarna var valet av insamlingsmetod självklar. Det 
är dessutom en kostnadseffektiv insamlingsmetod. Det var inte bara de ekonomiska förut-
sättningarna som styrde valet av insamlingsmetod utan även komplexiteten i det som skulle 
undersökas. En relativt lång enkät med komplexa frågor kräver en insamlingsmetod som ger 
respondenten tid till eftertanke. Webundersökning eller postalundersökning är då de alternativ 
som finns. 

Eftersom det också initialt fanns ett intresse från några av de ingående kommunerna i distriktet 
att få egna resultat, eller i alla fall att distriktsresultatet skulle särredovisas per kommun, 
genomfördes en totalundersökning bland samtliga föreningar. 

1.3.1 INSAMLING OCH INSAMLINGSPERIOD 
Sweco genomförde en enkätundersökning på internet alltså en webbundersökning. Där 
respondenterna fick mejl med en unik länk direkt till deras enkät med frågor.  

Insamlingen genomfördes mellan den 2 juni 2020 till och med den 30 juni 2020. Ungefär fem 
veckors insamling, exklusive mellanliggande helger, var helt tillfredsställande vad det gäller 
inflödet av svar.  
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Initialt skickades mejlet till ordföranden i föreningen om det fanns registrerat. Om det inte fanns 
registrerat skickades mejlet till annan ordinarie styrelseledamot i föreningen. Under 
insamlingen skickades fyra påminnelser ut. Efter halva insamlingen byttes mejladresser till 
ordföranden ut till annan mejladress om det fanns en övrig adress registrerad i de föreningar 
som inte hade svarat.  

I utskicksmejlet beskrevs syftet med undersökningen, vad uppgifterna skulle användas till och 
att respondenternas svar var anonyma. I bilagan finns missiv-/mejltexten. 

1.3.2 POPULATION OCH REGISTER 
Rampopulationen i utredningens undersökning var idrottsföreningar i RF-SISU Stockholms 
medlemsregister. Målpopulationen var den samma som fallet är i en totalundersökning.  

Registret sammanställdes av RF-SISU Stockholm och skickades till Sweco för 
kvalitetsgranskning. Registret granskades utifrån uppenbara stavfel och formatfel. Det var 
relativt få mejladresser som inte hade rätt format.  

Det fanns dock en del dubbletter på kontaktperson. En kontaktperson kunde vara kontakt för 
flera föreningar. Om så var fallet ersattes kontaktpersonen med en eventuell ersättare. Om en 
ersättare inte fanns skickades flera enkäter för olika föreningar till samma kontaktperson. Det 
var dock ingen kontaktperson som fick fler än två enkäter, alltså svara för fler än två föreningar. 
Det var relativt få som fick två enkäter. Efter bytet av kontaktuppgiften som gick till ordförande 
till annan kontaktperson för de som inte svarat var det ingen som fick två enkäter.  

Alla mejladresser fungerade inte utan en del av mejladresserna fick efter första utskicket tas 
bort. De mejlen studsade och nådde inte mottagaren och det kan bero på att man slutat, bytt 
namn eller eventuellt att något var fel i mejladressen som till exempel att namn var i hopskrivna. 
Det skulle även kunna bero på att föreningen inte är aktiv längre alltså att en avregistrering 
inte har genomförts. Sammantaget var det få studsar i utskicken relativt till antalet utskick. 

1.3.3 VARIABLERNA OCH FRÅGORNA 
Grunden för val av variabler och frågor togs fram av RF-SISU Stockholm och några av de 
ingående kommunerna i distriktet. Enkäten var i stort indelad i fyra delar, en inledande med 
bakgrundsfrågor om föreningen, en frågedel om föreningens verksamhet, en del om 
ekonomiska konsekvenser och en avslutande om hjälp/stöd och framtiden. Frågorna 
bearbetades i flera versioner av enkäten tills en slutgiltig godkändes. Enkäten återfinns i 
bilagan.  

I den första delen av enkäten handlade bakgrundsfrågorna om specialidrottsförbund, 
geografisk lokalisering av föreningen och i vilken typ av lokaler som träningsverksamheten 
bedrivs. 

I den efterföljande delen ställdes det frågor om föreningens verksamhet och hur den eventuellt 
har förändrats under coronakrisen. I enkätdelen efter ställdes det frågor om eventuella 
ekonomiska konsekvenser för föreningen och om eventuella medlemsförändringar som krisen 
kan har bidragit till. 

I den avslutande delen frågades det om hjälp och eventuellt stöd som föreningen fått. Om hur 
nöjda föreningen var med stöd från olika aktörer och om vad föreningen har varit orolig för 
under coronakrisen.  

Ett flertal frågor med fritextsvar ingick i enkäten, bland annat en sista fråga där respondenten 
kunde framföra generella kommentarer till RF-SISU Stockholm.  

I bilagan finns frågorna som ingick i enkäten samt missivbrevet som skickades ut via mejl.    

1.3.4 BEARBETNINGAR OCH TABELLFRAMSTÄLLNING 
Alla bearbetningar av tabeller och diagram genomfördes i Excel. Alla beräkningar genom-
fördes i SAS.  
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Alla tabeller från undersökningen har framställts i excelformat Någon viktning har inte 
genomförts och inga felmarginaler har beräknats eftersom det var en totalundersökning. 

Antalet icke svarande redovisas inte i tabellerna eftersom det partiella bortfallet blev relativt 
litet och det är ett relativt litet datamaterial att analysera.  

Det som framkommer är att det mellan frågorna kan variera något i antalet svar, alltså att en 
mellanliggande fråga kan ha något färre svar än den efterföljande vilket är det partiella 
bortfallet. 

Uteblivna svar på någon delfråga kan också bero på annat än bortfall. Det kan bero på bland 
annat att respondenterna har angett ett svarsalternativ på frågan innan som innebär att man 
inte ska svara på den efterföljande (selektionsfråga).  

1.3.5 SVARSANDELAR, BORTFALL OCH TÄCKNING 
I alla undersökningar finns under- respektive övertäckning alltså föreningar i det här fallet som 
inte har kommit med fast de borde eller att de har kommit med fast de inte borde vara med i 
registret.  

Undertäckningen var antagligen mycket liten i den här undersökningen. Det var en 
totalundersökning men det kan finnas någon relativt ny förening som inte har registrerat sig 
än.  

Övertäckning kan också förekomma eftersom det antagligen finns respondenter som svarat 
fastän de kanske inte var de som kunde svara uttömmande på frågorna. Någon förening kan 
ha lagts ned men inte avregistrerat sig eller att den är vilande. Vid utskicket kom sådan 
information in via svar på mejlet och studsar på mejl som inte nådde fram.  

I tabellen nedan redovisas antalet föreningar innan utskick, antal studsar (ej nåbara) och de 
svarande föreningarna. 

TABELL 1.  
Svarat på minst första frågan i  
undersökningen 

Antal föreningar Andel föreningar 

Ja 1 251 50,3% 

Nej 1 237 49,7% 

Övertäckning 140  

Total 2 628 100% 

Total exklusive övertäckning 2 488 
 

 

Totalt svarade 1 251 respondenter/föreningar på minst första frågan i enkäten. Därmed blir 
svarsandelen 50,3 procent eftersom det i registret slutligen fanns 2 488 möjliga 
respondenter/föreningar som hade möjlighet att svara.  

Det är av vikt att studera svarsfrekvens per kommun i den här undersökningen också. Eftersom 
det inte fanns någon kommuntillhörighet i registret från början kan inte en absolut 
svarsfrekvens i relation till registrets information om kommuntillhörighet beräknas. Istället får 
antalet svarande på frågan om i vilken kommun föreningen har sin huvudsakliga verksamhet 
ställas i relation till antalet svarande på den frågan. Det redovisas i tabellen nedan. 
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TABELL 1. ANDELEN SVAR I ENKÄTUNDERSÖKNINGEN (SVARSFREKVENS)  FÖR RESPEKTIVE 
KOMMUN SOM HAR ANGETS SOM HUVUDSAKLIG FÖR FÖRENINGENS VERKSAMHET 

 Kommun     Antal      Andel 
Stockholm     469 40% 
Nacka     62 5% 
Botkyrka     59 5% 
Huddinge     48 4% 
Sollentuna     46 4% 
Täby     45 4% 
Järfälla     44 4% 
Haninge     43 4% 
Solna     41 4% 
Österåker     38 3% 
Värmdö     36 3% 
Tyresö     31 3% 
Lidingö     30 3% 
Upplands Väsby     28 2% 
Upplands Bro     22 2% 
Vallentuna     21 2% 
Sundbyberg     21 2% 
Ekerö     21 2% 
Danderyd     19 2% 
Nynäshamn     17 1% 
Vaxholm     12 1% 
Salem     10 1% 
Totalt    1 163       100% 

 
Enligt tabellen ovan svarade Stockholmsföreningarna i störst utsträckning och det är också de 
som var klart flest i registret hos RF-SISU Stockholm. De andra kommunerna har svarsandelar 
på 5 procent och lägre. 
 
Vid en jämförelse med tillgänglig statistik för idrottsföreningarnas kommuntillhörighet så är 
också Stockholm klart störst när det gäller antal idrottsföreningar i regionen.  

1.3.6 REPRESENTATIVITET OCH STATISTISK SÄKERHET 
För att vara säker när slutsatser ska dras ska de svarande vara representativa i förhållande till 
hela populationens sammansättning. Om till exempel populationen har 50 procent män och 50 
procent kvinnor ska sen de som svarar bestå av samma proportioner. Representativiteten ska 
analyseras, ofta är det en bortfallsanalys som genomförs.  
 
Många gånger är det en egenskap eller variabel som kan antas vara den som resultatet beror 
på som bortfallsanalyseras. Klassiska redovisningsvariabler är till exempel kön och ålder. I 
den här undersökningen antas det vara typ av idrottsförening. 
 
I den här undersökningen skickades enkäten till alla föreningar som var registrerade i registret. 
Av alla svarade 50 procent, med en så god svarsfrekvens i en totalundersökning är det mycket 
sannolikt att alla olika typer av idrottsföreningar finns representerade och att resultaten sen är 
representativa för distriktet/regionen som helhet. Däremot är det svårt att uttala sig om de 
svarande föreningarna är representativa i respektive kommun. 
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Det finns en viss osäkerhet i vem som har svarat på frågorna. Det fanns en möjlighet att den 
som svarade eventuellt har vidarebefordrat mejlet och därmed enkäten. Det kan påverka 
tillförlitligheten i svaren. Denna källa till osäkerhet är inte analyserad. Den får dock antas vara 
liten. 
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2. Undersökningsresultat 
I det här avsnittet presenteras undersökningens resultat, med fokus på 
distriktsnivån. Där det finns påvisbara skillnader i resultat mellan 
kommuner som respondenten har angivit som föreningens huvud-
lokalisering, redovisas dessa. 

Först inleds avsnittet med en beskrivning av de svarande utifrån deras 
bakgrundsinformation, sen beskrivs resultat utifrån de övriga delarna i 
enkäten. 

2.1 Om föreningarna 
Utskicket av enkäten riktade sig till ordförande eller övrig styrelseledamot. Det bedömdes att 
de var rätt personer i föreningen att ställa frågorna till. En selektionsfråga kom först i enkäten. 
I den frågades det efter respondentens huvudsakliga roll i föreningen. Om man svarade att 
man var enbart ledare (ej styrelseledamot) fick man inte de efterföljande frågorna utan 
hoppade till sista enkätfrågan om övriga kommentarer.  

Av de svarande var det knappt 1 procent som var ledare och inte styrelseledamot. Det 
motsvarade 10 svar. I diagrammet nedan framkommer det att ordförande var den absolut 
vanligaste huvudsakliga rollen bland de svarande, 68 procent var ordförande. Det var inte 
konstigt när det var i huvudsak mejladresser till ordföranden som användes i utskicket. 

DIAGRAM 1. HUVUDSAKLIG ROLL I FÖRENINGEN 

 

Idrottsföreningarna är anslutna till specialidrottsförbund som är föreningarnas huvudtillhörighet 
när det gäller typ av utövning. Det kan även vara möjligt att tillhöra fler än ett special-
idrottsförbund eftersom det kan vara en föreningen med bred verksamhet. Av föreningarna 
som svarade på enkäten var det 17 procent som är anslutna till fler specialidrottsförbund än 
ett. Av de svarande var det 181 stycken som angav att de är anslutna till ytterligare 
specialidrottsförbund utöver det huvudsakliga. 

Av de svarande föreningarna var det vanligaste specialidrottsförbundet, med klar tydlighet, 
Svenska fotbollsförbundet med 10 procent av föreningarna. Budo- och Kampsportsförbundet 
var det näst vanligaste med 7 procent av de svarande föreningarna följt av Gymnastikförbundet 
med 5 procent av föreningarna. 

I Sverige är Fotbollsförbundet störst med hänsyn tagen till antal registrerade medlemmar, 
därefter kommer Friidrottsförbundet. Om antalet föreningar inom respektive specialidrotts-
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förbund beaktas är Fotbollsförbundet fortfarande störst, följt av Skidförbundet och 
Skolidrottsförbundet. Skyttesportförbundet och Gymnastikförbundet har relativt lika antal 
anslutna föreningar1. Därmed har undersökningen lyckats fånga i stort de vanligaste 
Specialidrottsförbunden bland de svarande. Svenska Budo- och kampsportsförbundet är dock 
något överrepresenterat bland de svarande föreningarna.  

Sex av tio föreningar bedriver i huvudsak träningsverksamheten i kommunala anläggningar av 
något slag. Vanligast är det att bedriva träningsverksamheten i kommunal anläggning som 
hyrs via kommunens bokningssystem för lokaler. Minst vanligt är det att äga lokalen/-
anläggningen själva, bara 7 procent av föreningarna gör det. 

DIAGRAM 2. TYP AV LOKALER SOM FÖRENINGARNA I HUVUDSAK BEDRIVER SIN TRÄNINGS-
VERKSAMHET I 

 

I genomsnitt hade de svarande föreningarna 462 medlemmar per förening och 542 168 
medlemmar totalt. Den kommun som har flest medlemmar är Stockholm men i genomsnitt, 
alltså antalet aktiva medlemmar i relation till svarande föreningar, var det Täby kommun som 
hade flest medlemmar i genomsnitt. Minst antal medlemmar i genomsnitt hade Vallentuna 
kommun.  

Det kan vara ett resultat av att det var fler större föreningar som svarade i Täby kommun 
jämfört med Vallentuna kommun. Det kan också bero på att det finns större föreningar med 
sin huvudsakliga verksamhet i Täby kommun. 

Barn- och ungdomsverksamhet är ett stort inslag i idrottsrörelsen. Många föreningar har stor 
barn- eller ungdomsverksamhet. Det varierar dock mellan kommunerna i RF-SISUs distrikt. I 
tabellen nedan framkommer det att Danderyds, Vallentunas, och Vaxholms kommun inte har 
någon svarande förening som inte har någon grad av barn- eller ungdomsverksamhet. I 
Sundbybergs kommun däremot har två av tio föreningar som svarat ingen barn- eller 
ungdomsverksamhet. Totalt var det bara 13 procent av föreningarna som inte har någon barn- 
och/eller ungdomsverksamhet. 

 

 

 

 

 

 
1 Källa: Centrum för idrottsforskning; Indikatorer för uppföljning av statens stöd till idrotten 2013 
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TABELL 3. SVARANDE FÖRENINGARS VERKSAMHET SOM ÄR BARN- OCH/ELLER UNGDOMS-
VERKSAMHET  

Kommun Ingen barn eller 
ungdoms-verksamhet 

Har barn eller ungdoms-
verksamhet i någon grad 

Danderyd     0% 100% 
Vallentuna     0% 100% 
Vaxholm     0% 100% 
Lidingö     4% 96% 
Täby     5% 95% 
Upplands Bro     5% 95% 
Nacka     5% 95% 
Värmdö     6% 94% 
Järfälla     7% 93% 
Botkyrka     7% 93% 
Upplands Väsby     8% 92% 
Tyresö     8% 92% 
Solna     11% 89% 
Huddinge     11% 89% 
Salem     11% 89% 
Österåker     12% 88% 
Sollentuna     13% 87% 
Nynäshamn     13% 87% 
Ekerö     17% 83% 
Haninge     18% 83% 
Stockholm     18% 83% 
Sundbyberg     20% 80% 

 

2.2  Om föreningarnas verksamhet 
Träningar är en stor del av idrottsföreningarnas verksamhet. I och med coronakrisen kan man 
anta att de har påverkats av restriktioner och uppmaningar till social distansering. 

I diagrammet nedan framkommer det att föreningarnas träningar i stor grad har påverkats av 
coronakrisen. Under mars påverkades 87 procent av föreningarnas träningar i någon grad, i 
april var det hela 90 procent, för att under maj och juni gå ner något. I juni var det 26 procent 
som svarade att träningsverksamheten inte påverkats i någon utsträckning.  

Mönstret av coronakrisens avtagande påverkan på träningsverksamheten skulle kunna bero 
på en anpassning men också på att träningsverksamheten bedrivs mer och mer ute och inte 
inne i lokaler. 

 

 

 

 

 

 

 

DIAGRAM 3. TRÄNINGSMINSKNING PÅ GRUND AV CORONAKRISEN 
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I april var det hela 29 procent av föreningarna som minskade sin träningsverksamhet med 90 
till 100 procent, alltså nära tre av tio föreningar avslutade sin träningsverksamhet nästan helt 
under månaden. Den andelen hade minskat till 17 procent i juni. 

DIAGRAM 4. TRÄNINGSMINSKNING TILL 90 – 100 PROCENT PÅ GRUND AV CORONAKRISEN 

 

I diagrammet nedan framkommer det att träningen har påverkats i störst utsträckning genom 
att föreningarna har anpassat sig efter rekommendationerna som gäller men att de tränar på 
samma idrottsytor som innan. Det är också relativt vanligt att föreningarna tränar på andra 
idrottsytor och på andra sätt än ”normalt”.  

På annat vis har träningen anpassats till att fler tränar individuellt, genom utomhusträning men 
också att färre dyker upp på träningarna. Relativt många föreningar svarar att träningen har 
påverkats på annat sätt och att det just är färre som kommer på träningarna och att det kan 
bero på rädsla för att smittas av coronavirus. 

 

 

 

 

DIAGRAM 5. PÅ VILKET ELLER VILKA SÄTT SOM TRÄNINGEN PÅVERKATS. FLERVALSFRÅGA 
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Antalet medlemmar i föreningarna har i stort varit oförändrat under coronakrisen. Av 
föreningarna har 65 procent svarat att medlemsantalet har varit oförändrat eller ökat under 
coronakrisen, 35 procent svarade att medlemsantalet har minskat något eller mycket. Av alla 
svarande föreningar var det dock 14 procent som svarade att många fler medlemmar än vanligt 
har slutat under coronakrisen. 

Det föreningarna lyfter fram angående medlemsförändringarna under coronakrisen är att det 
finns en rädsla som först tidigt i krisen påverkade medlemsantalet nedåt men att medlemmarna 
tycks nu senare komma tillbaka. Sen är det även typ av idrottsförening som påverkar 
medlemsantalet olika mycket. Om medlemmarna tillhör någon högriskgrupp påverkas 
medlemsantalet och då minskar verksamheten på grund av det också.  

Påverkan på antal ideella ledare/krafter i idrottsföreningarna följer i stort mönstret med antal 
medlemmar i föreningarna under coronakrisen. Det är dock klart mindre andel ledare/ideella 
krafter som har slutat. Av föreningarna är det 5 procent som anger att många fler har slutat, 
jämfört med 14 procent av föreningarna som svarade att antalet medlemmar som slutat är 
många fler än vanligt. 

Något som ser ut att ha påverkats ganska mycket av coronakrisen är ordinarie utbildnings- 
och utvecklingsverksamhet. Av de svarande föreningarna var det 48 procent som har ställt in 
den typen av verksamhet. Om även de som har fortsatt med en mindre del av verksamheten 
räknas med var det sammantaget 78 procent som har slutat helt eller fortsatt bara med en 
mindre del av utbildnings- och utvecklingsverksamheten i föreningarna under coronakrisen. 

DIAGRAM 6. DEN ORDINARIE UTBILDNINGS- OCH UTVECKLINGSVERKSAMHETEN UNDER 
CORONAKRISEN 

 

Av idrottsföreningarna har 38 procent genomfört eller planerat att genomföra sitt årsmöte 
under perioden 15 mars – 30 juni 2020. Det var dock 44 procent som inte har sitt ordinarie 
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årsmöte under den tidsperioden. Av föreningarna var det 14 procent som ändå genomförde 
årsmötet men digitalt under perioden. 

Några föreningar har varit aktiva i volontärsinsatser för att hjälpa till under coronakrisen. Av de 
svarande föreningarna var det 6 procent och den vanligaste insatsen har varit att hjälpa äldre 
och riskgrupper med vardagsbestyr som handling och utkörning av mat. Någon har hittat 
aktiviteter som hjälper och roar riskgrupper (dansat för äldre, sjösättningar med mera). En del 
föreningar har tillverkat material (visir, förkläden med mera) till sjukvården.  

2.3  Ekonomiska konsekvenser för 
föreningarna 

Många föreningar har påverkats ekonomiskt av coronakrisen. Av idrottsföreningarna som 
svarat var det 64 procent som anser att de har påverkats ekonomiskt. I genomsnitt uppger 
föreningarna att man uppskattningsvis har förlorat 148 000 kronor per förening under perioden 
mars – juni 2020. Totalt blir det då för de svarande föreningarna 126,5 miljoner kronor. 

Lite drygt tre av tio föreningar, 33 procent, har sökt ekonomiskt stöd, anstånd med betalningar 
eller hyres-/avgiftssänkningar med anledning av coronakrisen. Stödet har till störst 
utsträckning sökts hos Riksidrottsförbundet, sen hos kommunen men även till viss del av 
annan aktör som, Skatteverket, hyresvärden och Tillväxtverket. 

Av kommunerna var det Nynäshamn som har störst del föreningar som anger att de har 
påverkats ekonomiskt av coronakrisen. Upplands-Bro kommun hade den lägsta andelen 
föreningar som har påverkats av ekonomiskt av coronakrisen. Enligt tabellen nedan är det 
ingen kommun som har föreningar som inte har påverkats ekonomiskt av coronakrisen, Det är 
minst hälften av de svarande föreningarna per kommun som anser sig ha påverkats 
ekonomiskt av krisen. 

TABELL 4. HAR NI PÅVERKATS EKONOMISKT AV CORONAKRISEN? 
Kommun Ja Nej 
Nynäshamn     77% 23% 
Tyresö     73% 27% 
Järfälla     73% 27% 
Sundbyberg     71% 29% 
Huddinge     70% 30% 
Solna     70% 30% 
Vallentuna     70% 30% 
Botkyrka     69% 31% 
Täby     69% 31% 
Upplands Väsby     67% 33% 
Haninge     67% 33% 
Sollentuna     66% 34% 
Österåker     64% 36% 
Värmdö     64% 36% 
Salem     63% 38% 
Stockholm     62% 38% 
Nacka     61% 39% 
Danderyd     61% 39% 
Lidingö     61% 39% 
Ekerö     58% 42% 
Vaxholm     55% 45% 
Upplands Bro     50% 50% 
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Nynäshamns kommuns idrottsföreningar var också de som angav i störst andel att de har sökt 
ekonomiskt stöd, de i Upplands-Bro angav i lägst grad att de hade sökt ekonomiskt stöd. 

Av föreningarna totalt bedömer en förening av tio att föreningens överlevnad är i riskzon, alltså 
att föreningen läggs ned inom en snar framtid. En större andel föreningar, 24 procent, bedömer 
att föreningens verksamhet påverkas negativt i framtiden även om verksamheten skulle återgå 
till den normala 1:a juli 2020. 

Föreningarna anger i fritext att minskat antal medlemmar med minskande intäkter men även 
sponsorer som avbryter finansiellt stöd till föreningarna också bidrar till negativa ekonomiska 
konsekvenser.  

2.4  Hjälp och/eller stöd för föreningarna 
Det tycks inte ha varit allt för svårt att driva igenom tuffa beslut knutna till coronakrisen i 
idrottsföreningarna. På en 7-gradig skala var det 6 procent som angav att det var mycket svårt 
och 36 procent som svarade att det inte alls var svårt att driva igenom tuffa beslut knutna till 
coronakrisen. 

Olika instanser/aktörer har hjälpt till och stöttat under coronakrisen. Den instans/aktör som 
idrottsföreningarna visade att de är nöjdast med var Folkhälsomyndighetens information och 
minst nöjda var man med kommunens stöd och hjälp. Som diagrammet nedan visar så var det 
dock bara stödet från kommunen som fick ett betyg under medelvärdet på en 7-gradig skala. 

DIAGRAM 7. IDROTTSFÖRENINGARNAS NÖJDHET MED HJÄLP OCH STÖD UNDER CORONA-
KRISEN PÅ EN 7-GRADIG SKALA FRÅN 1 = INTE ALLS NÖJD TILL 7=MYCKET NÖJD  

 

Idrottsföreningarna  lyfter bland annat fram att det har funnits otydligheter i hur rekommen-
dationer ska tolkas och tillämpas. Och att bra hjälp från RF/SISU Stockholm med att söka 
bidrag för att kunna bibehålla verksamheten har funnits. Någon vet inte vad och vilken hjälp 
som fanns/finns och att det behöver förbättras nu i förlängningen. Många föreningar 
poängterar att de inte har behövt hjälp och stöd men att de kanske behöver det längre fram i 
tiden. 
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2.5  Inför framtiden  
När idrottsföreningarna fick ange vad de i föreningen är oroliga för under coronakrisen var de 
i störst andel oroliga för om de kan genomföra höstens tävlingsverksamhet/arrangemang. De 
är också oroliga för om de tappar medlemmar långsiktigt och för föreningens ekonomi. 

Det föreningarna var minst oroliga för var om föreningen akut kommer att överleva krisen. 
Även annat som inte nämndes direkt i frågans svarsalternativ var de i lägre grad oroliga för 
(annat) samt för om föreningen kommer att klara av att behålla sina lokaler. 

Det var också en andel föreningar som uttryckte att de inte känner någon särskild oro alls. Av 
de svarande föreningarna var det 16 procent som svarade det. 

DIAGRAM 8. VAD IDROTTSFÖRENINGARNA ÄR OROLIGA FÖR UNDER CORONAKRISEN. FLER-
VALSFRÅGA 

 

Coronakrisen har inte enbart inneburit negativa konsekvenser för idrottsföreningarna utan 
även en tid för reflektion och möjlighet att tänka i nya banor. 

De viktigaste lärdomarna men också möjligheter till nya sätt att verka för idrottsföreningarna i 
deras verksamhet i framtiden var lärdomarna kring digitala mötesformer, nya träningsformer 
och kunskap kring utvecklad krisberedskap.   

Som diagrammet nedan visar var det även en del föreningar som svarade annat och ville 
beskriva vad det var för lärdomar. Där framkommer det att föreningarna tycker att coronakrisen 
har inneburit en medvetenhet om att inte ta någonting för givet, man har fokuserat mer på 
säkerhet, förstått vikten av god hygien, att administration nu hinns med, man måste vara mer 
flexibla och sist men inte minst ”sitta lugnt i båten”. 
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DIAGRAM 9. LÄRDOMAR SOM IDROTTSFÖRENINGARNA KOMMER ATT TA MED SIG IN I 
FRAMTIDEN FRÅN CORONAKRISEN 

  
 
Avslutningsvis uttryckte många idrottsföreningar att det var bra med en undersökning kring 
deras omständigheter under coronakrisen. Där kommer det fram att många känner oro kring 
ekonomi och framtid samt att man bryr sig om sin förening och verksamhet.  
 
Det finns en stolthet bland föreningarna att man har lyckats ställa om snabbt, hittat nya tekniker 
för att lösa problem och att man inom idrottsrörelsen är en ideell kraft som inte kan kuvas av 
coronakrisen.  
 
Några citat från föreningarna som lyfte fram styrkor och det positiva som också har kommit ur 
coronakrisen: 
 

” Medlemmarnas engagemang har varit oerhört värdefullt!” 
” På sikt kan lärdomarna vara viktigare än avbräcket” 
” Styrelsemöten har skett digitalt och fungerat super” 
” Vi började filma matcherna genom solid sport. Väldigt uppskattat.” 
” Hur viktiga vi är för våra medlemmars liv, vi fyller en viktig roll i deras liv.” 
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3. Bilagor 
3.1 Missivbrevet/utskickmejlet 
 
Avsändare: RF-SISU Stockholm 
Ämne: Undersökning om coronakrisens påverkan på idrottsföreningar i Stockholmsregionen 
 
Hej! 
Corona pandemin som bröt i mars har påverkat hela vårt land, alla delar av samhället och för 
många personligen på många sätt. Idrottsrörelsen är en del av samhället som kraftigt 
påverkats av restriktioner, inställd verksamhet som cuper, tävlingar och som ger stora 
konsekvenser för många idrottsföreningar. 
 
För att veta hur läget är och vilken hjälp idrottsrörelsen i Stockholmsdistriktet behöver skickar 
vi nu ut denna enkät där vi vill samla in svar från alla er idrottsföreningar. Vi kommer 
använda detta material och era svar för att informera Riksidrottsförbundet på nationell nivå. 
Vi kommer även dela med oss av detta och diskutera detta med alla kommuner i vårt distrikt. 
 
Syftet är att veta hur vi alla tillsammans kan säkra att idrottsrörelsen står stark även efter 
denna pandemi. Det är viktigt att ni alla fyller i denna enkät så vi vet hur styra och hjälpa på 
bästa sätt. Det innebär att det är viktigt att även ni som inte anser att ni drabbats så mycket 
fyller i och ger oss en så heltäckande bild som möjligt. 
 
Ansvarig för enkäten är RF-SISU Stockholm i samverkan med ett större antal av 
kommunerna i Stockholmsdistriktet. För att säkerställa att enkäten tas fram enligt konstens 
alla regler samt säkra en kvalitativ analys har vi anlitat konsultföretaget Sweco för 
genomförandet. 
 
Vi önskar ett svar från varje idrottsförening och att det är ordförande, kanslichef eller 
motsvarande som har god kunskap om hela föreningens verksamhet. Ibland är det en 
kontaktperson för flera föreningar och då får man en enkät för varje förening som ska 
besvaras. Svara senast den 30 juni. Det tar cirka 10 minuter att svara på frågorna och det 
går bra att pausa enkäten för att senare fortsätta vid ett annat tillfälle. 
 
Länk till enkäten: https://reply.surveygenerator.com/go.aspx?u=[username] 
 
Om ni har frågor eller önskar mer information är vi välkomna att kontakta mig, Roger 
Vintemar via följande e-post adress: roger.vintemar@rfsisu.se 
 
Vänliga hälsningar 
RF-SISU Stockholm  
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3.2  Enkäten 
Välkommen till den här enkäten till idrottsföreningar i Stockholmsregionen om 
coronakrisens påverkan! 

OM FÖRENINGEN 

Denna enkät vänder sig till ordförande, kansliechef eller liknande som svarar för hela 
idrottsföreningen. Det är viktigt att vi endast får ett svar per förening och att den som svarar 
har en övergripande kunskap om er idrottsförening och hur den har påverkats av 
coronakrisen.  

Vilken är din huvudsakliga roll i föreningen?  

Ordförande  

Kassör  

Övrig styrelseledamot eller suppleant  

Kanslichef eller liknande  

Enbart ledare (ej styrelseledamot)  
 

Är ni anslutna till flera specialidrottsförbund? 

Ja  

Nej  
 

 

I vilken kommun i Stockholmsregionen bedriver ni största delen av er verksamhet?  

Rullist med aktuella kommuner i Region Stockholm 

 

Vilka ytterligare specialidrottsförbund är ni anslutna till, förutom ert huvudsakliga? 
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I vilken typ av lokaler/anläggningar bedriver ni i huvudsak er ordinarie 
träningsverksamhet? 

Kommunal anläggning/lokal som hyrs via kommunens 
lokalbokningssystem  

Kommunal anläggning/lokal som vi hyr på långtidsavtal  

Privat ägd anläggning/lokal som vi hyr  

Anläggning/lokal som vi själva äger  

På allmän mark/yta (offentliga ytor som tex. parker, vägar, 
grönytor, skog, berg, sjöar etc.)  
 

Hur många aktiva medlemmar har ni i föreningen idag?  

 stycken 
 

 

Hur stor andel av föreningens verksamhet är barn- och/eller ungdomsverksamhet?  

Åldersintervallet för barn- och/eller ungdomsverksamhet är 7 - 25 år 

 

1% - 20% 21% - 45% 46% - 80% 81% - 100% 
Ingen barn eller 

ungdomsverksamhet 

      

 

 

OM FÖRENINGENS VERKSAMHET 

 

Har föreningens ordinarie träningsverksamhet påverkats av coronaviruset? 

Ja  

Nej  
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Hur mycket har er träning minskat till följd av coronakrisen under... 

 0% 10% 20% 30% 40% 50% 60% 70% 80% 90% 100% 

...mars?            

...april?            

...maj?            

...juni?            

 

 

På vilket eller vilka sätt har träningen påverkats?  

Flera svar kan lämnas 

Vi har i princip ingen träning alls – 
verksamheten stängd tills vidare  

Vi tränar på samma idrottsytor, men har 
anpassat utefter rekommendationerna  

Vi tränar på andra idrottsytor och på andra 
sätt än ”normalt”  

Annat sätt. Vilket? 
 

 
 

 

 

Hur har antalet medlemmar i föreningen förändrats under coronakrisen? 

Minskat mycket – dvs många fler 
medlemmar än vanligt har slutat  

Minskat något – dvs något fler 
medlemmar än vanligt har slutat  

Oförändrat  

Ökat – vi har fått fler medlemmar än 
innan coronakrisen  
 

Kommentera gärna hur rekryteringen av medlemmar har förändrats eller inte under 
coronakrisen 

 
 

 

Sida 69 av 96



UNDERSÖKNINGSRAPPORT – SWECO 23 

Hur har antalet ideella ledare och andra ideella krafter i föreningen påverkats av 
coronakrisen? 

Minskat mycket – dvs många ledare/ideella 
krafter har slutat  

Minskat något – dvs några ledare/ideella krafter 
har slutat  

Ej påverkats – vi har ungefär lika många 
ledare/ideella krafter som innan krisen  

Fått fler ledare/ideella krafter  
 

 

Har ni fortsatt med ordinarie utbildnings- och utvecklingsverksamhet under 
coronakrisen? 

Ja, vi har genomfört det vi hade planerat    

Ja, vi har fortsatt med mindre del av utbildnings- 
och utvecklingsverksamhet    

Nej, vi har ställt in all den verksamheten    
 

 

Har ni genomfört eller planerar ni att genomföra årsmöte under perioden 15 mars – 
30 juni? 

Ja, vi genomförde det fysiskt  

Ja, vi genomförde det digitalt  

Nej, vi har skjutit upp det p.g.a. 
coronakrisen  

Nej, vårt ordinarie årsmöte är inte 
under denna period  
 

 

Har föreningen varit aktiv i volontärsinsatser för att hjälpa under coronakrisen?  

Ja  

Nej  
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Vilka typer av volontärsinsatser har det varit? 

 
 

 

EKONOMISKA KONSEKVENSER FÖR FÖRENINGEN 

 

Har ni påverkats ekonomiskt av coronakrisen? 

Ja  

Nej  
 

 

Hur mycket har föreningen uppskattningsvis förlorat ekonomiskt under perioden 
mars – juni? 

 Kr 
 

 

Har ni sökt ekonomiskt stöd, anstånd med betalningar eller hyres-
/avgiftssänkningar med anledning av coronakrisen?  

Ja  

Nej  
 

 

Från vilken/vilka aktör/organisationer har ni sökt stöd? 

Flera svar kan lämnas 

Kommunen  

Riksidrottsförbundet  

Annan aktör. Vilken? 
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Bedömer ni att er förenings överlevnad är i riskzon, alltså att föreningen läggs ned 
inom en snar framtid? 

Ja  

Nej  
 

 

På vilket sätt bedömer ni att föreningens överlevnad är i riskzonen?  

 
 

 

Om föreningens verksamhet skulle återgå till det normala den 1:a juli, finns det då 
risk för att verksamheten påverkas negativt i framtiden? 

Ja  

Nej  
 

 

HJÄLP/STÖD OCH FRAMTIDEN 

Hur svårt har det varit att driva igenom tuffa beslut knutna till coronakrisen i er 
förening? 

 1 = Mycket 
svårt 2 3 4 5 6 

7 = Inte 
alls svårt 
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Hur nöjda är ni med hjälpen under coronakrisen från…. 

 
1 = Inte 

alls nöjd 2 3 4 5 6 

7 = 
Mycket 

nöjd 

…er kommun?        

…RF/SISU Stockholm?        

…ert huvudsakliga 
special-idrottsförbund?        

…Riksidrottsförbundet?        

…Folkhälsomyndighet-  
ens information?        

 

 

Kommentera gärna hjälpen till föreningen från de olika aktörerna: 
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HJÄLP/STÖD OCH FRAMTIDEN 

 

Vad är ni i föreningen oroliga för under coronakrisen? 

Flera svar kan lämnas 

Ingen särskild oro  

Mycket oroliga för hösten och om vi kan 
genomföra vår ordinarie verksamhet  

Oroliga för att tappa medlemmar långsiktigt  

Oroliga att förlora medlemmar till andra 
föreningar som inte genomfört några större 
anpassningar i verksamheten på grund av 
coronakrisen 

 

Oroliga för att vi tappar mycket sponsorer  

Oroliga för att vi tappat mycket publik  

Oroliga för att tappa ledare långsiktigt  

Tappat tid för att utveckla föreningen  

Oroliga för föreningens ekonomi  

Akut oroliga för om föreningen kommer 
överleva  

Oroliga om vi kan genomföra höstens 
tävlingsverksamhet/arrangemang  

Oroliga för att vi inte kan klara av att behålla 
våra lokaler  

Oroliga för att vår elitverksamhet påverkats 
kraftigt  

Oroliga för att vi måste säga upp personal  

Oroliga för att restriktionerna är kvar  

Annat. Vad? 
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Vilka lärdomar kommer ni ta med er från coronakrisen?  

Flera svar kan lämnas 

Nya träningsformer  

Digitala mötesformer  

Nya sätt att aktivera medföljande 
(exempelvis föräldrar)  

Kunskap kring utvecklad 
krisberedskap  

Nya idrottsytor och platser att 
bedriva träning på  

Vi har genom denna kris stärkt 
och utvecklat vår förening  

Lärdom om att vi behöver bygga 
upp ekonomisk säkerhet  

Annat. Vad? 
 

 
 

 

 

Lämna gärna övriga kommentarer 

 

 

 
 

 

Tack för er värdefulla medverkan! 
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Kolloenkät sommar 2020

1. Hur bra stämmer dessa påståenden?

4.88

4.80

4.44

3.98

4.80

4.78

Jag är nöjd med mitt kollo denna sommar

Det fanns alltid ledare i närheten om man vill
prata eller fråga om något

Jag bodde i ett bra hus

Det fanns bra toaletter och duschar

Kolloområdet, (gårdsplan, fotbollsplan,
badplats och sådant) runt husen var bra

Maten var bra

5.004.504.003.503.002.502.001.501.00

Medelvärd

Fråga Medelvärde N
Jag är nöjd med mitt kollo denna sommar 4,88 41
Det fanns alltid ledare i närheten om man vill prata eller fråga om något 4,80 41
Jag bodde i ett bra hus 4,44 41
Det fanns bra toaletter och duschar 3,98 41
Kolloområdet, (gårdsplan, fotbollsplan, badplats och sådant) runt husen var bra 4,80 41
Maten var bra 4,78 41
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2. Jag är nöjd med mitt kollo denna sommar

0.0%

0.0%

2.4%

7.3%

90.2%

0.0%

Stämmer inte alls

Stämmer ganska dåligt

Stämmer delvis, det var okej

Stämmer ganska bra

Stämmer helt

Vet inte

100%90%80%70%60%50%40%30%20%10%0%

Procent

Namn Procent
Stämmer inte alls 0,0%
Stämmer ganska dåligt 0,0%
Stämmer delvis, det var okej 2,4%
Stämmer ganska bra 7,3%
Stämmer helt 90,2%
Vet inte 0,0%
N 41
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3. Jag bodde i ett bra hus

0.0%

2.4%

12.2%

24.4%

61.0%

0.0%

Stämmer inte alls

Stämmer ganska dåligt

Stämmer delvis, det var okej

Stämmer ganska bra

Stämmer helt

Vet inte

100%90%80%70%60%50%40%30%20%10%0%

Procent

Namn Procent
Stämmer inte alls 0,0%
Stämmer ganska dåligt 2,4%
Stämmer delvis, det var okej 12,2%
Stämmer ganska bra 24,4%
Stämmer helt 61,0%
Vet inte 0,0%
N 41
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4. Det fanns alltid ledare i närheten om man vill prata eller fråga om något

0.0%

0.0%

2.4%

14.6%

82.9%

0.0%

Stämmer inte alls

Stämmer ganska dåligt

Stämmer delvis, det var okej

Stämmer ganska bra

Stämmer helt

Vet inte

100%90%80%70%60%50%40%30%20%10%0%

Procent

Namn Procent
Stämmer inte alls 0,0%
Stämmer ganska dåligt 0,0%
Stämmer delvis, det var okej 2,4%
Stämmer ganska bra 14,6%
Stämmer helt 82,9%
Vet inte 0,0%
N 41
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5. Det fanns bra toaletter och duschar

0.0%

14.6%

9.8%

39.0%

36.6%

0.0%

Stämmer inte alls

Stämmer ganska dåligt

Stämmer delvis, det var okej

Stämmer ganska bra

Stämmer helt

Vet inte

100%90%80%70%60%50%40%30%20%10%0%

Procent

Namn Procent
Stämmer inte alls 0,0%
Stämmer ganska dåligt 14,6%
Stämmer delvis, det var okej 9,8%
Stämmer ganska bra 39,0%
Stämmer helt 36,6%
Vet inte 0,0%
N 41
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6. Kolloområdet, (gårdsplan, fotbollsplan, badplats och sådant) runt husen var bra

0.0%

0.0%

0.0%

19.5%

80.5%

0.0%

Stämmer inte alls

Stämmer ganska dåligt

Stämmer delvis, det var okej

Stämmer ganska bra

Stämmer helt

Vet inte

100%90%80%70%60%50%40%30%20%10%0%

Procent

Namn Procent
Stämmer inte alls 0,0%
Stämmer ganska dåligt 0,0%
Stämmer delvis, det var okej 0,0%
Stämmer ganska bra 19,5%
Stämmer helt 80,5%
Vet inte 0,0%
N 41
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7. Maten var bra

0.0%

0.0%

0.0%

22.0%

78.0%

0.0%

Stämmer inte alls

Stämmer ganska dåligt

Stämmer delvis, det var okej

Stämmer ganska bra

Stämmer helt

Vet inte

100%90%80%70%60%50%40%30%20%10%0%

Procent

Namn Procent
Stämmer inte alls 0,0%
Stämmer ganska dåligt 0,0%
Stämmer delvis, det var okej 0,0%
Stämmer ganska bra 22,0%
Stämmer helt 78,0%
Vet inte 0,0%
N 41
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8. Fick du några nya kompisar på kollo?

63.4%

36.6%

0.0%

Ja, och vi kommer nog vara kompisar efter kollot också Ja, fast vi var nog bara kompisar på kollo Nej
0%

10%

20%

30%

40%

50%

60%

70%

80%

90%

100%

Pr
oc

en
t

Namn Procent
Ja, och vi kommer nog vara kompisar efter kollot också 63,4%
Ja, fast vi var nog bara kompisar på kollo 36,6%
Nej 0,0%
N 41
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9. Tycker du att kollot var lagom långt?

53.7%

46.3%

0.0%

Ja, det var lagom långt Nej, det borde varit längre Nej, det borde varit kortare
0%

10%

20%

30%

40%

50%

60%

70%

80%

90%

100%

Pr
oc

en
t

Namn Procent
Ja, det var lagom långt 53,7%
Nej, det borde varit längre 46,3%
Nej, det borde varit kortare 0,0%
N 41
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10. Vilket kollo var du på?

15.0% 15.0%

7.5%
10.0% 10.0% 10.0%

12.5%
15.0%

5.0%

0.0%

Akka Adventure
Camp – Värmland

Djuprämmen
Water Camp –

Värmland

Udden Water
Camp – Värmland

Granliden –
Barnens Ö.

Sörängen –
Barnens Ö

Östergården –
Barnens Ö

Vretarna -
Barnens Ö

Stugorna, Djur -
Barnens Ö

Granö Gård -
Barnens Ö

Annat kollo, skriv i
vilket

0%

10%

20%

30%

40%

50%

60%

70%

80%

90%

100%

Pr
oc

en
t

Namn Procent
Akka Adventure Camp – Värmland 15,0%
Djuprämmen Water Camp – Värmland 15,0%
Udden Water Camp – Värmland 7,5%
Granliden – Barnens Ö. 10,0%
Sörängen – Barnens Ö 10,0%
Östergården – Barnens Ö 10,0%
Vretarna - Barnens Ö 12,5%
Stugorna, Djur - Barnens Ö 15,0%
Granö Gård - Barnens Ö 5,0%
Annat kollo, skriv i vilket 0,0%
N 40
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11. Vill du åka på kollo nästa sommar också?

95.1%

0.0%

4.9%

Ja Nej Vet inte
0%

10%

20%

30%

40%

50%

60%

70%

80%

90%

100%

Pr
oc

en
t

Namn Procent
Ja 95,1%
Nej 0,0%
Vet inte 4,9%
N 41
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12. Hur fick ni veta att barn och ungdomar från Nacka kunde ansöka om kollo? Här kan du ange flera 
alternativ.

39.0%

0.0%
2.4% 2.4%

0.0%

51.2%

19.5%

Vi hittade information om
kollo på kommunens

webbplats

Vi såg att det fanns kollo i
en annons i

Nacka-Värmdö-posten

Vi såg informationen på
fritidsgården

Vi såg informationen i
sporthallar eller

idrottsanläggningar

Vi såg informationen på
biblioteket

Vi har haft barn på kollo
tidigare år

Annat
0%

10%

20%

30%

40%

50%

60%

70%

80%

90%

100%

Pr
oc

en
t

Namn Procent
Vi hittade information om kollo på kommunens webbplats 39,0%
Vi såg att det fanns kollo i en annons i Nacka-Värmdö-posten 0,0%
Vi såg informationen på fritidsgården 2,4%
Vi såg informationen i sporthallar eller idrottsanläggningar 2,4%
Vi såg informationen på biblioteket 0,0%
Vi har haft barn på kollo tidigare år 51,2%
Annat 19,5%
N 41
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13. Hur bra stämmer dessa påståenden?

3.92

4.15

4.59

4.85

4.85

Det var lätt att hitta information om kollo på
kommunens webbplats

Det var lätt att förstå hur man ansökte om
plats

Jag är nöjd med den informationen jag fick
före kollot

Jag kände mig trygg med att lämna mitt barn
till kollot

Jag är nöjd med mitt barns kollovistelse

5.004.504.003.503.002.502.001.501.00

Medelvärd

Fråga Medelvärde N
Det var lätt att hitta information om kollo på kommunens webbplats 3,92 41
Det var lätt att förstå hur man ansökte om plats 4,15 41
Jag är nöjd med den informationen jag fick före kollot 4,59 41
Jag kände mig trygg med att lämna mitt barn till kollot 4,85 41
Jag är nöjd med mitt barns kollovistelse 4,85 41
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14. Det var lätt att hitta information om kollo på kommunens webbplats

2.4%

9.8%

19.5%

24.4%

39.0%

4.9%

Stämmer inte alls

Stämmer ganska dåligt

Det var okej

Stämmer ganska bra

Stämmer helt

Vet ej

100%90%80%70%60%50%40%30%20%10%0%

Procent

Namn Procent
Stämmer inte alls 2,4%
Stämmer ganska dåligt 9,8%
Det var okej 19,5%
Stämmer ganska bra 24,4%
Stämmer helt 39,0%
Vet ej 4,9%
N 41
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15. Det var lätt att förstå hur man ansökte om plats

2.4%

4.9%

17.1%

26.8%

48.8%

0.0%

Stämmer inte alls

Stämmer ganska dåligt

Det var okej

Stämmer ganska bra

Stämmer helt

Vet ej

100%90%80%70%60%50%40%30%20%10%0%

Procent

Namn Procent
Stämmer inte alls 2,4%
Stämmer ganska dåligt 4,9%
Det var okej 17,1%
Stämmer ganska bra 26,8%
Stämmer helt 48,8%
Vet ej 0,0%
N 41
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16. Jag är nöjd med den informationen jag fick före kollot

2.4%

0.0%

7.3%

17.1%

73.2%

0.0%

Stämmer inte alls

Stämmer ganska dåligt

Det var okej

Stämmer ganska bra

Stämmer helt

Vet ej

100%90%80%70%60%50%40%30%20%10%0%

Procent

Namn Procent
Stämmer inte alls 2,4%
Stämmer ganska dåligt 0,0%
Det var okej 7,3%
Stämmer ganska bra 17,1%
Stämmer helt 73,2%
Vet ej 0,0%
N 41
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17. Jag kände mig trygg med att lämna mitt barn till kollot

0.0%

0.0%

0.0%

14.6%

85.4%

0.0%

Stämmer inte alls

Stämmer ganska dåligt

Det var okej

Stämmer ganska bra

Stämmer helt

Vet ej

100%90%80%70%60%50%40%30%20%10%0%

Procent

Namn Procent
Stämmer inte alls 0,0%
Stämmer ganska dåligt 0,0%
Det var okej 0,0%
Stämmer ganska bra 14,6%
Stämmer helt 85,4%
Vet ej 0,0%
N 41
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18. Jag är nöjd med mitt barns kollovistelse

0.0%

0.0%

0.0%

14.6%

85.4%

0.0%

Stämmer inte alls

Stämmer ganska dåligt

Det var okej

Stämmer ganska bra

Stämmer helt

Vet ej

100%90%80%70%60%50%40%30%20%10%0%

Procent

Namn Procent
Stämmer inte alls 0,0%
Stämmer ganska dåligt 0,0%
Det var okej 0,0%
Stämmer ganska bra 14,6%
Stämmer helt 85,4%
Vet ej 0,0%
N 41
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19. Är ditt barn...

58.5%

39.0%

2.4%

flicka pojke vill inte ange
0%
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20%

30%

40%

50%

60%

70%

80%

90%

100%

Pr
oc

en
t

Namn Procent
flicka 58,5%
pojke 39,0%
vill inte ange 2,4%
N 41
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20. Ditt barns ålder...

0.0%

7.3%

26.8%

31.7%

9.8%

14.6%

7.3%

2.4%

9 år 10 år 11 år 12 år 13 år 14 år 15 år 16 år
0%
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20%
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40%

50%
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80%

90%

100%

Pr
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t

Namn Procent
9 år 0,0%
10 år 7,3%
11 år 26,8%
12 år 31,7%
13 år 9,8%
14 år 14,6%
15 år 7,3%
16 år 2,4%
N 41
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21. Här kan du lämna övriga synpunkter till Nacka kommun om kollo

Tack till alla kolloledare:))

Vår dotter hade det super bra under sin tid på kollo! En stor eloge till alla ledare som var med där i Juni. Dom är redan flera som bestämt att dom 
SKA åka till stamma ställe nästa sommar och med samma ledare, både nyfunna och gamla vänner. Stort Tack!

Dottern har varit 2 ggr på Djuprämmen och tycker att det är ett jättebra ställe.

De bekräftelser vi fick dels efter genomförd kolloansökan, dels vid besked om antagning var riktigt dålig. Vi sökte för två barn samtidigt fast på 
olika kollogårdar. I samband med ansökan fick vi bekräftelse om mottagna ansökningar, men varken barnets namn eller kollogård framgick. Vid 
uteblivna antagningsbesked kontaktade vi kollogårdarna direkt, varpå det visade sig att våra ansökningar ”försvunnit”. Tack vare handpåläggning 
från kolloarrangören och reservplatser antogs till sist ändå båda barnen. 

Vår gissning är att systemet för överföring av ansökan via Nacka Kommuns portal och kollogårdarnas kösystem fallerat och/eller varit manuellt, 
varpå ansökningar försvunnit. Tacksam för återkoppling kring detta. 

I övrigt var vi som vanligt mycket nöjda med båda vistelserna!

Mvh Svante Almkvist
Allt var mycket bra. Enda kommentaren är att själva avresan inte blev så bra ur coronasynpunkt. Det var många barn och föräldrar på 
Cityterminalen. Det var trångt och lite rörigt. Gick inte att hålla distans. Hade varit bättre med samlingsplats på annan plats utomhus.

Båda vi föräldrar och vårt barn är otroligt nöjda med Sörängens kollo på Barnens Ö .

Otroligt kul för vår son att få åka iväg på Kollo, var överlycklig innan under och efter. Otroligt tacksam att nacka kommun ger den möjligheten.

Vi fick jättefin hjälp av den hos er på kommunen (jag tror hon hette Eva) som hjälpte oss med placeringen på Strandhem så att vår dotter kunde få 
åka med sin klasskompis! Hon var SÅ nöjd med sin vistelse! Tack!

Man borde kunna digitalisera hanteringen som de gjort i Stockholm stads hemsida.

Vi har tidigare bott i Stockholms stad och då haft två av våra barn på kollo. När vi flyttade till Nacka upptäckte vi att Nacka kommun har andra 
åldersgränser - till exakt samma kollo som Stockholms stad erbjuder till sina invånare. I fjol kunde inget av våra barn gå på kollo, och i år var bara 
ett barn tillräckligt gammal. Varför denna olikhet?

Tack för underbar kollo 2020, mitt barn vill gärna med på kollo 2021

1) samma villkor för Nacka som för Sthlm måste råda.
2) periodhänsyn måste tas till olika skolor

Tack för ett bra kollo!
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